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 Protokół obrad 

LXIII sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 26 maja 2023 r. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 8:00 w sali konferencyjnej nr 1 Starostwa Powiatowego  

w Górze, a zakończyła się około godziny 10:43. 

Rada obradowała w składzie 12 osobowym. Nieobecni: Bartłomiej Czyż, Kazimierz 

Dąbrowski, Janina Ziombra. W sesji brały udział osoby zaproszone według załączonych list 

obecności.  

Ad. 1  Otwarcie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper przywitał Radnych, Burmistrz 

Góry Irenę Krzyszkiewicz oraz wszystkich obecnych na sali. 

Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu głosowania. Ustalono quorum. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco. 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Miejskiej Góry w dniu 31 marca 2023 roku. 

3. Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Miejskiej Góry w dniu 9 maja 2023 roku. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Debata nad Raportem o stanie Gminy Góra za rok 2022. 

6. Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Góry. 

7. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Góra za rok 2022. 

8. Uchwała w sprawie absolutorium dla Burmistrza Góry. 

9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego   

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ośrodka Rehabilitacji Dzieci 

Niepełnosprawnych w Górze.  

10. Uchwała w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych. 

11. Uchwała w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu projektu 

zmian do „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy 

Góra”. 

12. Uchwała w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Góra oraz określenie granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych. 

13. Uchwała w sprawie włączenia Przedszkola Publicznego w Glince do Zespołu Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola im. Władysława Reymonta w Witoszycach. 

14. Uchwała w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 

Góra. 

15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji Pana Piotra Sterkowskiego. 

16. Raport z wykonania w roku 2022 Programu profilaktyki i rozwiazywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii przyjętego dla Gminy Góra na lata 

2022-2023.  
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17. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022.  

18. Zapytania i interpelacje Radnych. 

19. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

20. Wolne głosy i wnioski. 

21. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący zapytał o uwagi do porządku obrad.  

Pani Burmistrz poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad uchwałę zmieniającą uchwałę 

budżetową Gminy Góra na rok 2023 oraz uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Województwa Dolnośląskiego. 

 

Przewodniczący zaproponował aby powyższą uchwałę wprowadzić jako punkt 16 porządku 

obrad uchwałę zmieniającą uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2023, a natomiast uchwała 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Dolnośląskiego wprowadzić jako 

punkt 17. 

 

W związku z propozycją zmian rozpoczęto procedurę głosowania nad zmianą porządku obrad.  

Radni jednogłośnie 12 głosami za przyjęli zmieniony porządek obrad. 

Po zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Miejskiej Góry w dniu 31 marca 2023 roku. 

3. Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Miejskiej Góry w dniu 9 maja 2023 roku. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Debata nad Raportem o stanie Gminy Góra za rok 2022. 

6. Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Góry. 

7. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Góra za rok 2022. 

8. Uchwała w sprawie absolutorium dla Burmistrza Góry. 

9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego   

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ośrodka Rehabilitacji Dzieci 

Niepełnosprawnych w Górze.  

10. Uchwała w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych. 

11. Uchwała w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu projektu 

zmian do „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na obszarze Gminy 

Góra”. 

12. Uchwała w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Góra oraz określenie granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych. 

13. Uchwała w sprawie włączenia Przedszkola Publicznego w Glince do Zespołu Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola im. Władysława Reymonta w Witoszycach. 

14. Uchwała w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 

Góra. 

15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji Pana Piotra Sterkowskiego. 
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16. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2023. 

17. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Dolnośląskiego. 

18. Raport z wykonania w roku 2022 Programu profilaktyki i rozwiazywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii przyjętego dla Gminy Góra na lata 

2022-2023.  

19. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022.  

20. Zapytania i interpelacje Radnych. 

21. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

22. Wolne głosy i wnioski. 

23. Zamknięcie obrad. 

Ad. 2  Przyjęcie protokołu z obrad LXI sesji Rady Miejskiej Góry w dniu 31 marca 2023 

roku. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 

Ad. 3  Przyjęcie protokołu z obrad LXII sesji Rady Miejskiej Góry w dniu 9 maja 2023 

roku. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 

Ad. 4  Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo, w okresie 

międzysesyjnym podejmowałam różne działania, między innymi wydałam 41 zarządzeń, 

głównie zarządzenia dotyczyły ogłoszenia konkursu na najlepszą pracę magisterską, Państwo 

przypominacie sobie, że zawsze było tak, że to komisje tym tematem się zajmowały, uchylił 

Wojewoda to zarządzenie w związku z tym tutaj najlepszą pracę magisterską teraz my się 

zajmujemy. Również plan dochodów i wydatków to 5 takich było zarządzeń, wydzierżawienia 

w trybie przetargu ograniczonego czy zbycia też nieruchomości, wydzierżawienia 

nieruchomości czy też ogłoszenia konkursu na stanowisko dyrektora Przedszkola nr 3 im. Jasia 

i Małgosi w Górze, kandydatką, bo jeszcze potwierdzenia nie mamy z kuratorium jeszcze nie 

przyszło potwierdzenie, tak Pani Naczelnik, jeszcze nie ma opinii, była tutaj obecna Pani 

Dyrektor w Glince, tak Pani Agata Downar. Wszystko wskazuje, trzymajmy kciuki, że zostanie 

jej powierzone od pierwszego września stanowisko Dyrektora Przedszkola nr 3 Górze im. Jasia 

i Małgosi już wstępnie gratulujemy, bo bardzo ładnie się Pani Dyrektor się zaprezentowała na 

Komisji Konkursowej, więc myślę, że wszystko pójdzie po naszej myśli. Przypomnę tylko, że 

poprzednia Pani Dyrektor Pani Helenka przechodzi na emeryturę z dniem 31 sierpnia. Taką 

podjęła decyzję, trzeba uszanować tyle lat przepracowała i wzorowo przepracowała, ale 

przyjdzie czas również na podziękowania dla pani Dyrektor, jeszcze raz z całego serca 

gratuluję. Jeśli chodzi o przetargi, może się skupię na tych najważniejszych, pominę wyłanianie 

inspektorów nadzoru, natomiast z tych istotnych, z których pozyskaliśmy bardzo duże środki 

finansowe, a mianowicie Budowa placu zabaw dla dorosłych dzieci to trzeba dodać dla 

dorosłych dzieci, bo 15-16 lat, bo niektórzy interpretują to, że dla dorosłych to również dla 

dorosłych, czyli dla nas powyżej 18 roku życia, to jest do 18 roku życia i tu wpłynęły dwie 

oferty. Oferta z najniższą ceną 238 005 złotych, najwyższą 246 000 złotych jako 
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najkorzystniejszą wybrano z tą najniższą ofertą, podpisano umowę, czas realizacji do  

10 listopada 2023 roku. Termin realizacji jest 6 miesięcy od daty podpisania umowy i wskazano 

tutaj firmę spółkę z Bierunia tak wygrała firma. Następne postępowania to dotyczą inspektorów 

nadzoru, to pominę, wykonanie robót budowlanych, czyli przebudowa drogi Rogów Górowski, 

będziemy przebudowywać drogę na całej długości, czyli ponad 1,5 km i dofinansowanie  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg dość duże otrzymaliśmy, bo kwota 1 159 722,20 zł, 

oczywiście ta kwota później będzie zweryfikowana, ponieważ po przetargu już wiemy, że 

kwota, która byłaby wyczytana według wartości kosztorysowej, jest troszeczkę niższa, więc 

proporcjonalnie z Panem Wojewodą będziemy się rozliczać. Wpłynęły 4 oferty, najniższa to 

jest 1 215 475,46 złotych i Pol-Dróg tą ofertę złożył, to jest Drawsko Pomorska spółka akcyjna, 

natomiast najwyższa cena to była około 2 milionów złotych i to przedsiębiorstwo tutaj złożyło 

z Głogowa i tutaj wykonawca, którego oferta została najwyżej oceniona, czyli Pol-Dróg 

Drawsko Pomorskie, nie złożył w odpowiedzi na wyzwanie skierowane przez zamawiającego, 

bo takie wyzwanie zawsze kierujemy, między innymi, dlaczego taką cenę zaproponował  

i dlaczego ta cena się zdecydowanie różni, bo jednak ponad 700 000 złotych od tej oferty 

najniższej i w stosownym terminie niestety nie złożył tutaj takich stosownych wyjaśnień. 

Dlatego wskazaliśmy kolejną ofertę, która była niższa w postępowaniu i tą ofertę i ten przetarg 

wygrała nasza firma tutaj górowska Drogomel, Pan Skoczylas i Pan Głuszko z ceną  

1 368 300,36 zł umowa została podpisana 27 kwietnia, termin realizacji do 31 marca 2024 roku 

to jest data zgłoszenia do odbioru. Również wymiana nawierzchni dróg i chodników w m. Góra 

ul. Dworcowa i ul. Mickiewicza, przypomnę, że na ten cel to jest ten drugi etap, jeśli chodzi  

o Polski Ład otrzymaliśmy prawie kwotę 2 miliony złotych i ogłosiliśmy przetarg na ulicę 

Mickiewicza. Przypomnę, że dofinansowanie w do ulicy Mickiewicza wyliczyliśmy na kwotę 

1 281 798,82 zł i teraz wpłynęła jedna oferta. Oferta wpłynęła na kwotę 1 387 664,91 zł 

wskazano jako najkorzystniejszą i też nasza górowska firma wygrała ten przetarg Drogtranz 

umowę podpisaliśmy z Panem Skarbnikiem 16 maja, termin realizacji również wskazaliśmy do 

31 marca 2024 roku. Następne przetargi, które ogłaszaliśmy to była ulica Dworcowa etap 

pierwszy droga przed torami, później Dworcowa etap 2 chodnik przed torami, i później 

Dworcowa etap 3 droga za torami i następny Dworcowy etap 4 chodniki i zjazdy za torami.  

Oczywiście tak jak powiedziałam dofinansowanie to jest kwota około 2 milionów złotych,  

w związku z tym, że na ten pierwszy musimy wydać kwotę tam ponad 1 200 000 złotych, to 

zostaje nam prawie 700 000 złotych z malutkim tam haczykiem, bo tam dokładnie 1 990 000 

złotych było dofinansowania. W związku z tym wystąpiliśmy do Premiera o korektę  

i zaproponowaliśmy, że chcemy realizować za torami, czyli mianowicie budowa chodników za 

torami, czyli mówiąc, od jak kończy się Dworcowa i koło cukrowni i później zjazdy również 

będą tam wykonane i chodniki i nowa nawierzchnia drogi. Dlaczego tak dlatego, że  

w przyszłym roku, a mamy wykonaną dokumentację i będziemy robić całą nakładkę 

nawierzchni drogi prowadzącej przez Włodków i łączącą się z Kruszyńcem, w związku z tym, 

gdy zrobimy ten kawałek od Kruszyńska do Włodkowa, to zostaną nam niewykonane chodniki 

i mała część niewykonana właśnie chodników i do torów kolejowych. Ponieważ zaawansowane 

są prace nad rewitalizacją linii kolejowej, również prace dotyczące przejęcia byłego dworca 

PKP, w związku z tym no będą odbywały się to prace, to szkoda, by było teraz wykonać w tej 

części chodniki, żeby zostały one niszczone, bo wiadomo, że jak będą prace budowlane  

i czyszczenie całego terenu, no to po rewitalizacji linii kolejowej prosi się, żeby te chodniki 

wymienić, aczkolwiek chodniki te nie są jeszcze w złym stanie. Natomiast chodniki, które 

prowadzą za cukrownią tak no są już takie jak Państwo wiecie, w bardzo złym stanie 

wyeksploatowane, byłby to jakiś ciąg, tym bardziej że wspólnie ze Starostwem Powiatowym 
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prowadzimy rozmowy, żeby ta droga z Kruszyńska była pociągnięta dalej do ulicy 

Wrocławskiej tak, czyli  cały ciąg byłby tutaj zrobiony, bo Kruszynie jest pięknie, również 

wykonany, Ligota również chodniki są wykonane, w związku z tym będzie to taki ciąg 

zamknięty. Tutaj też otrzymaliśmy tak jak powiedziałam dofinansowanie i przed otwarciem 

ofert wpłynęła, przepraszam, jedna oferta na kwotę 463 035,85 zł górowska firma Drogomel  

w konsorcjum Drogi i ulice Leszno i to będzie właśnie ta droga budowana za torami. Wskazano 

najkorzystniejszą ofertę, podpisano umowy 16 maja i termin realizacji również wskazaliśmy 

tutaj 31 marzec 2024 rok. Natomiast zjazdy za torami, które będą wykonane, również tutaj 

wpłynęły 2 oferty, najniższa to jest 303 000 złotych, najwyższa 427 000 złotych i wygrała firma 

również górowska Drogomel Pan Skoczylas Pan Gruszko z ceną właśnie 303 650,78 zł. Umowę 

też podpisaliśmy 16 maja i termin wykonania tego zadania również będzie do końca marca 

2024 roku i też musimy się w tym czasie rozliczyć z zadania. Następny przetarg, który został 

ogłoszony i wyłoniono wykonawcę, to jest Poprawa stanu technicznego drogi w miejscowości 

Borszyn Mały, przypominam, że z Polskiego Ładu budujemy tam chodniki, budujemy dwie 

drogi, w tym jedną drogę gruntową łączącą z drogą powiatową, to jest ta droga, która idzie koło 

świetlicy i łączy się z drogą powiatową biegnącą do Bojanowa. Też Państwu mówiłam, że 

wystąpiłam do Funduszu Pomocy Rozwojowej, do Marszałka o udzielenie pomocy, ponieważ 

nie dostaliśmy już środków finansowych na przełożenie kamienia, po prostu droga jest 

wyeksploatowana i wymaga również przełożenia i otrzymaliśmy środki 107 760 zł akurat ta 

kwota nas zadawala, termin składania ofert wyznaczono 7 czerwca, do 7 czerwca czekamy, 

będziemy badać oferty i to zadanie będzie również wykonane także Pani Sołtys uśmiech na 

buzi będzie również ta droga wykonana w całości tak jak planowaliśmy tutaj z Polskiego Ładu. 

Wyznaczyliśmy te odcinki które najbardziej wymagają, bo skoro jest kamień w dobrej 

kondycji, to nie ma co go ruszać, tak tylko wymienić po prostu te odcinki drogi, które wymagają 

takiej rewitalizacji. Także tutaj Panu Marszałkowi przede wszystkim dziękuję Panu Cezaremu 

Przybylskiemu za przychylność i za pomoc tutaj tych środków finansowych. Również jeśli 

chodzi o pełnienie nadzoru inwestorskiego, to jest bardzo, bardzo dużo, ale tak jak 

powiedziałam, Państwu w biurze zamówień publicznych znajdziecie Państwo, kto wygrał przy 

targi, to będzie nadzór nad tymi inwestycjami prowadził. Również wystąpiliśmy  

o modernizację kompleksów sportowych, między innymi tutaj w boisko Orlik no, dobrze tak 

jest, że boisko jest używane, to znaczy, że się niszczy, bo gdyby było w idealnym stanie, to 

znaczy, pytanie bym miała do Pana Dyrektora, dlaczego jest tak słabo uczęszczane, bo jak 

czegoś nie używamy, to niestety,  nie przynosi to efektu takiego zdrowotnego. Tam różne teorie 

spisowe się właśnie pojawiały, mianowicie, że to dlatego, że wymyśliliśmy lodowisko i tym 

sposobem zniszczyliśmy Orlik, to jest nieprawda, dlatego że program mówi o tym, że jest 

dwuskładowe działanie, czyli wykorzystanie Orlika do celów piłki i wykorzystanie Orlika do 

celów budowania lodowiska. My tym lodowiskiem się tak nie nacieszyliśmy za dużo, bo aura 

jest niesprzyjająca, musi być temperatura co najmniej tam 0 °C czy 1 nawet czy 2 °C, żeby 

agregaty uruchomić, żeby lodowisko działało, bo w takich warunkach lodowisko nie będzie 

działać tak, w związku z tym coraz bardziej mamy klimat ciepły, więc musimy kiedyś  

w przyszłości jak będziemy bardziej jeszcze bogaci i bardziej jeszcze, tak to pomyśleć  

o lodowisku, ale tym zadaszonym, takim z prawdziwego zdarzenia, bo ten który przystosowany 

miał być Orlik i przeniesione lodowisko, to widać, że nie spełnia nam po prostu wymagań  

w takich warunkach atmosferycznych, w których i takim klimacie, w którym teraz żyjemy, 

zdecydowanie ocieplenie klimatu. Tutaj otrzymaliśmy 50% dofinansowania, to jest kwota  

54 500 zł z Ministerstwa Sportu i Turystyki, bo tam ten wniosek składaliśmy, termin składania 

ofert upłynął 21 kwietnia, dwie oferty wpłynęły. Oferta z najniższą ceną to jest 75 399 zł  
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z najwyższą 109 522 zł, umowę podpisałam 8 maja z Panem Skarbnikiem to wygrała firma  

z Mysłowic na wartość 105 000 złotych, z terminem realizacji 60 dni od daty podpisania 

umowy, mimo że ta firma, która złożyła ofertę z najniższą 75 000 złotych, to została ona 

odrzucona, ponieważ była niezgodna z właśnie z zapisami zamówień publicznych, więc nie 

mogliśmy jej uwzględnić. Ta kwota dlaczego 105 000 złotych jak najwyższa była 109 000 

złotych, przepis zamówień publicznych daje nam taką możliwość, że po wygraniu oferty, 

prowadzenie negocjacji i wynegocjowaliśmy tą kwotę prawie 4 500 złotych, zawsze coś tak te 

4,5 tysiąca, także zadanie będzie tutaj realizowane w ciągu 60 dni od dnia podpisania umowy  

i to działanie również będzie nadzorował Pan Dyrektor Wawer oprócz wydziału planowania  

i realizacji inwestycji. Następne dokumentacje to Państwo jesteście też zorientowani, bo 

musimy szybciutko następne dokumentacje opracowywać z tego względu, że następne będzie 

rozdanie środków finansowych, jak nie będziemy mieć wykonanej dokumentacji, no to nie 

będziemy mogli składać wniosków, w związku z tym ogłosiłam te przetargi na opracowanie 

dokumentacji dla zadania na przykład „Przebudowa drogi w miejscowości Polanowiec oraz 

Polanowo”, „Przebudowa drogi Gola Górowska”, również „Zmiana sposobu użytkowania 

budynku po Szkole Podstawowej w Glince”, jeden przetarg się odbył, natomiast dokumentacja 

na przystosowanie to jest ponad 120 000 zł sama dokumentacja, w związku z tym będziemy 

szukać innego rozwiązania, bo uważam, że tam za dużo nie trzeba myśleć, tak kombinować,  

w związku z tym albo pójdziemy to programem funkcjonalno-użytkowym i ogłosimy potem 

przetarg zaprojektuj-wybuduj, tym bardziej, że chcemy to własnym sumptem wykonywać 

pracę, w związku z tym uważam, że może być dokumentacja prosta, a nie taka bezpośrednio 

do wykonawcy, ale to jeszcze z wydziałem planowania i realizacji inwestycji, Skarbnikiem 

sobie szczegóły omówimy, zanim kolejny przetarg ogłosimy. Również „Wymiana nawierzchni 

chodników przy ulicy Sikorskiego, „Wymiana nawierzchni drogi ulica Wrzosowa”, to jest przy 

mieszkaniach socjalnych, „Wymiana nawierzchni chodników ul. Hirszfelda”, to jest to 

niedokończone, wykonywaliśmy ul. Armii Polskiej i ten kawałeczek tutaj za wieżą ciśnień jest 

niewykonany, bo nie mógł być wykonany, bo nie uwzględnia to dofinansowanie, bo to jest inna 

ulica, jest to ulica Hirszfelda, w związku z tym robimy na ten kawałeczek dokumentację  

i wymienimy również chodnik dostosowując tak jak jest to przy wieży ciśnień, dookoła wieży 

ciśnień wykonane. Również kolejny przetarg na „Budowę drogi Sławęcice-Glinka” na 

dokumentację, również zagospodarowanie przestrzenne planów będziemy ogłaszać na dwa 

obszary Glinka, Szedziec, no i tutaj pełnienie znowu inspektorów nadzoru inwestorskiego to 

tak jak powiedziałam, pomijam. Natomiast jeśli chodzi o sprzedaży nieruchomości, to 

sprzedaliśmy na kwotę 96 840 zł, to stanowi dochód, to mówię o tej kwocie, która jest w okresie 

międzysesyjnym. Sama opłata z tytułu użytkowania wieczystego, również to jest kwota ponad 

51 000 zł prawie 52 000 zł, opłata z tytułu dzierżawy to jest kwota prawie 70 000 zł, trwały 

zarząd jest kwota ponad 75 000 zł to są również dodatkowe środki, które wpływają po stronie 

dochodów gminy. Natomiast odroczyła i rozłożyłam na raty zobowiązania, i tak pierwsze 

zobowiązanie, które rozłożyłam na 24 raty, to jest kwota 6 000 zł, czy nazwisko czytać Państwu 

komu? Druga na kwotę 2 705 zł, to też są rozłożone na 24 raty, w związku z trudną sytuacją,  

w związku z chorobą również członka rodziny te pieniążki łącznie tutaj z odsetkami te pieniążki 

wszystkie wpłyną w ciągu 2 lat, tak rozłożyliśmy tutaj na raty, przychylając się do wniosku, bo 

jest zaistniała sytuacja. Natomiast za zajęcie pasa drogowego w tym okresie międzysesyjnym 

mamy kwotę ponad 130 000 zł i teraz, jeśli chodzi o mieszkańców Ukrainy, w tej chwili na 

terenie miasta i Gminy Góra przebywa, jeśli chodzi o nasze obiekty 17 osób: 9 kobiet, sześcioro 

dzieci, 2 mężczyzn. Przypomnę tylko, że mamy tylko w dwóch punktach, czyli zostały jeszcze 

nam na sali Olimpia w jednym pomieszczeniu i mieszkania chronione Dzienny Dom Pobytu 
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Osób Starszych i więcej pozostałe już decyzją Wojewody zostały one anulowane, ponieważ  

nie ukrywam, że pewnie i tutaj uchodźcy z Ukrainy chcieliby mieć pokój jedno dwuosobowy, 

tak, no ale po prostu my też mamy dość dużą listę oczekujących na mieszkanie i też musieliśmy 

zwolnić już te mieszkanie duże, które jest nad Urzędem Stanu Cywilnego, natomiast tam 

warunki na Olimpii są również dobre, nawet bym powiedziała bardzo dobre, bo i dostęp do WC 

i prysznice i do kuchni, tak tu Pani Dyrektor też się szczególnie opiekuje, dziękuję Pani 

Dyrektor też Marioli Szurynowskiej, Dyrektorowi Wawerowi, więc byli u mnie mieszkańcy 

właśnie w ubiegłym tygodniu, również dziękowali za to za tą możliwość, że mogą tu przebywać 

tu bardzo opiekuje się również Pani Edyta Lisiecka, a nadzór taki właśnie bezpośredni kontakt 

ma Pani Kasia Sadowska za co bardzo dziękuję, bo na bezpośredni tutaj taki kontakt  

i bezpośrednio się również spotyka, więc dalej te osoby finansujemy mimo, że weszła ustawa, 

no ale ustawa jednoznacznie mówi o tym, że osoby, które są w wieku emerytalnym, no to dalej 

musimy tutaj finansować, są też osoby, które w ogóle nie chcą opuścić Polski i będą się chcieli 

starać o obywatelstwo, nie chcą wracać do swojego kraju, tu dwie osoby takie są, były u mnie, 

rozmawiały, więc przekazaliśmy informacje jak uzyskać obywatelstwo polskie, jak im pomóc 

w tym, także wielką traumę ta wojna sprawiła, tak nie mają niektórzy do czego wracać, więc 

no sytuacja jest tragiczna i oni bezpośrednio to na własnej skórze doświadczają, także ten gest 

wdzięczności to jest bardzo wielki z ich strony, za wszystko dziękują, a ja dziękuję Wam  

i dziękuję przede wszystkim mieszkańcom tak, bo jeśli chodzi o mieszkańców, to jeszcze mamy 

tutaj sporo osób, którym się opiekują nasi mieszkańcy, no do tej pory wydaliśmy środków, dość 

pokaźną kwotę, bo to jest 1 944 964,18 zł, ale świadczenia dla osób prywatnych to jest 232 

osoby, 232 wnioski, czyli tak naprawdę do tych 232 osoby dodajmy 17, no to się robi już spora 

grupa tych osób, które są, no większość z tych osób tu znalazło sobie pracę, pracuję, są 

zadowoleni, my też pomogliśmy jako urząd też zatrudniałam tutaj w ramach pracy tak zwanych 

interwencyjnych, ale gdy się skończyły, to znaleźli sobie jeszcze bardziej płatną osobę 

i przeszły do naszych firm chociażby do firm, które na przykład budują drogi i są też 

zadowoleni. Jeśli chodzi o ważne, istotne również sprawy, to dotyczące covidu w okresie 

międzysesyjnym zakażeń w powiecie górowskim mieliśmy tylko 2 osoby. Tak jak już widzicie, 

COVID wycofuje się i pewnie z końcem czerwca już będzie decyzja Wojewody podjęta właśnie 

o zawieszeniu, tak, jeśli chodzi o zakażenie tutaj covidu. Natomiast powiat górowski jest objęty 

obszarem ograniczonym, jeśli chodzi o ASF, czyli afrykański pomór świń na terenie Gminy 

Góra stwierdzono u trzech padłych dzików i to są okolice Zawiścice i również tyle samo dzików 

padło w okolicach miejscowości Starej Góry, także od początku roku wynik dodatni dotyczył 

aż 22 przypadków. Jeśli chodzi o Ochotnicze Straże Pożarne, tutaj bardzo dziękuję 

Komendantowi obecnemu Straży Pożarnej za energię, determinację, profesjonalizm, tak  

i w zdobywaniu środków, a teraz ważna uroczystość tak odbyła się przekazaniem również 

sztandaru Komendzie Powiatowej, tutaj bardzo również dziękuję i na ręce Pana Radnego 

Macieja Liśkiewicza składam te podziękowania obecnego tutaj, ponieważ uroczystość 

naprawdę z wielkim rozmachem to jest wielki zaszczyt, że nasza Komenda uzyskała taki 

sztandar, także proszę takie podziękowanie Panu Komendantowi przekazać. Również  

i przepraszam najmocniej, że nie mogłam uczestniczyć, ale telefon był, że musiałam do 

Warszawy wyjechać wcześniej niż zakładałam, czyli dzień wcześniej, w związku z tym bardzo 

przepraszam, jeszcze z Przewodniczącym godzinę wcześniej rozmawiałam, to się 

umawialiśmy, o której będziemy na przekazaniu sztandaru, a tutaj się okazało, że no jednak 

służba nie drużba, natomiast Panu Komendantowi Andrzejowi Pałędze bardzo dziękuję, bo 

wpisanie do Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego to jest nie lada wyzwanie, to nie tylko 

działania jednego człowieka, ale całego zespołu, całej drużyny, także Pani Komendancie proszę 
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Panu Prezesowi Ochotniczych Straż Pożarnych przekazać również podziękowania, dotyczy to 

Czerniny, Czernina została włączona do właśnie Systemu Ratowniczo Gaśniczego i to jest 

olbrzymie wyzwanie, ale i również możliwość ubiegania się o środki z zewnątrz, bo jeśli nie 

jesteśmy w tym systemie krajowym, to trudno pozyskiwać jakieś środki finansowe, a mamy 

naprawdę tych ochotników na czele z Panem Komendantem, Prezesem tak aktywnych i myślę, 

że Pan tutaj Radny też potwierdzi, wspierających Państwową Straż Pożarną, bo trudno by było 

wykonywać zadania, gdyby nie było Ochotniczych Straży Pożarnych, także Panie 

Komendancie wyrazy szacunku uznania za to, co do tej pory robicie i to co już zrobiliście, bo 

to jest naprawdę wielkie wyzwanie i wielki zaszczyt, wszystkiego dobrego i myślę, że brawami 

nagrodzimy jednego i drugiego. Bardzo dziękuję jeśli chodzi o pozyskiwanie środków przez 

Ochotniczą Straż Pożarną, udało się tutaj w tej chwili na łączną kwotę ponad 102 000 zł uzyskać 

dofinansowanie dla naszych jednostek, przy naszym minimalnym wsparciu to też jest zasługa, 

że te wnioski popiera właśnie Komenda Powiatowej Straży Pożarnej i też z tego powodu się 

cieszymy, teraz czynimy starania o przekazanie tego samochodu. Szkoda, że nie było okazji 

spotkać się z Generałem, ale rozmawiałam telefonicznie, więc mówi, że pilnuje tej sprawy  

i żebyśmy się tutaj nie niecierpliwi, ale ten samochód zostanie przekazany. Natomiast z takich 

istotnych ważnych jeszcze spraw dotyczących ochrony, dotacji na wymiany źródeł ciepła to od 

22 maja do 31 maja można składać wnioski na wymianę źródeł ciepła, nagłośniliśmy to, mamy 

zabezpieczone środki finansowe, więc jak najbardziej również dotacje do usuwania folii 

rolniczych, dotacje również do przydomowych oczyszczalni ścieków łącznie w roku 2023 do 

tej pory wpłynęło 5 wniosków, udzielono 3 dotacje na kwotę 12 000 zł. Mamy w budżecie 

środki można jeszcze najbardziej składać wnioski i będziemy te wnioski rozpatrywać. 

Skontrolowaliśmy również zbiorniki bezodpływowe, przysłano również pisma  

z oświadczeniami o posiadanym zbiorniku, wpłynęło tych oświadczeń do 22 maja 1 056, czyli 

sporo mamy tych jeszcze zbiorników bezodpływowych, no ale cały czas zachęcamy tych, 

którzy mają tak zwane te szamba tak o złożenie wniosku o dotację na przydomową 

oczyszczalnię ścieków, ponieważ tutaj dzięki życzliwości radnych mamy zabezpieczone środki 

finansowe i można jak najbardziej z tych środków korzystać. Również jeśli chodzi o zakup 

węgla na szczęście zbliżamy się już do końca, tak zostało nam 9 ton na dzień dzisiejszy, także 

tutaj Pan Radny Jacek sprawą dystrybucji się zajmuje, także od dnia 15 kwietnia wpłynęło 462 

wnioski o preferencyjny zakup paliwa stałego na drugi okres zakupowy do 30 kwietnia 2023, 

natomiast w związku z ogłoszeniem sprzedaży końcowej również może tutaj się zgłaszać nie 

tylko mieszkaniec gminy, ale również mieszkaniec innej gminy, który spełnia warunki, również 

ten, który już wykorzystał mieszkaniec ten limit to też może wystąpić z wnioskiem jeszcze  

o zakup tego po cenach preferencyjnych tego węgla. Także dziękuję wszystkim, szczególnie 

tutaj spółce, jeśli chodzi o Zakład Energetyki Cieplnej, Tekom i proszę też pracownikom 

podziękowania, bo jakoś z tym węglem się tutaj uporaliśmy było ciężko, no i przede wszystkim 

tutaj ochronie środowiska Naczelnikowi Lucjanowi Żołnierukowi, który też co do grama liczy 

ten węgiel czy się zgadza, żebyśmy się rozliczyli już niebawem się rozliczymy. Także widać, 

że na samorządy zawsze można liczyć nawet zadania, które są nie w katalogu wymienione do 

realizacji, to też z tymi zadaniami sobie poradzimy. Jednak od 30 lat budowanie samorządu, 

podstaw takich mocnych, no daje właśnie gwarancję tego, że nawet trudne i w trudnych czasach 

można sobie poradzić. Jeśli chodzi o konkursy, to ogłosiliśmy „Nasze Gmina piękna i zadbana”, 

„Piękna Wieś Dolnośląska 2023” to już Urząd Marszałkowski. Również otrzymaliśmy dotację, 

jeszcze umowy nie podpisałam na rowy melioracyjne tutaj kwota 5 700 zł, nie mamy jeszcze 

informacji, kiedy ta umowa będzie podpisana. W tym okresie międzysesyjnym najważniejsze 

sprawy to już może pominę Pani Skarbniku podpisanie tych umów, bo podpisywaliśmy bardzo 
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dużo umów, bo jest to kwota, tak jak Państwo wiecie, na łącznie już pozyskana z Polskiego 

chociażby Ładu jedna to jest ponad 17 milionów, druga to jest pierwsza była 5 milionów, teraz 

znowu 2 miliony, to się uzbierało tego już sporo, tak i to już jest kwota naprawdę dość pokaźna 

to bym musiała pewnie godzinę wymieniać z kim podpisałam umowy na jaką kwotę do jak to 

określił Pan Prezes Skoczylas, że w życiu w jednym dniu tyle jeszcze umów nie podpisał na 

realizację, to też jest plus, że nasi pracownicy przedsiębiorcy mają pracę dzięki również temu, 

że ogłaszamy tyle przetargów na realizację zadań i to takich zadań, które są potrzebne. Również 

13 kwietnia pod Pomnikiem Wolności złożyliśmy kwiaty ofiarom Katynia oraz dla uczczenia 

ofiar katastrofy lotniczej pod Smoleńskiem, wszystkim dziękuję Pani Staroście, również 

dziękuję za uczestnictwo, Radnym dziękuję. 19 kwietnia brałam udział w IX już  

w Dolnośląskim Kongresie Samorządowym we Wrocławiu, tu występowałam w panelu 

dyskusyjnym, Pan Marszałek mnie do tego panelu zaprosił, również uczestniczył w tym panelu 

Minister Bittel, dziękuję również Radnym, którzy byli właśnie i mieliśmy okazję oglądać, 

przysłuchiwać temu, jeśli chodzi o dyskusję, bo dyskusja głównie dotyczyła transportu 

kolejowego, a mianowicie również pytania były odnośnie linii kolejowej 372. Oczywiście tak 

żartem, jak zapytał mnie redaktor Naczelny Rzeczpospolitej, bo on prowadził akurat ten panel 

Pan Chrobota, drugi panel Pani Agnieszka Gozdyra prowadziła, był bardzo zaskoczony 

dlaczego procedura przejęcia rewitalizacji linii kolejowej w przypadku Góry trwała aż 13 lat? 

A ponieważ był też obecny na Kongresie Pan Minister Dworczyk, a w panelu uczestniczył tak 

jak powiedziała Minister Bittel, to odpowiedziałam w ten sposób, że gdyby mieszkańcem 

Gminy Góra był by obecny tutaj Minister Bittel albo obecny Minister Dworczyk, to jestem 

przekonana święcie, że ta procedura by się zamknęła w pół roku, mówię, prawda Panie 

Ministrze? Wywołało to taką dyskusję, ale były deklaracje od razu ze strony Pana Redaktora, 

że gdyby cokolwiek się nie powiodło, to Rzeczpospolita zajmie się tym problemem, aczkolwiek 

szybko tutaj skomentowałam to w ten sposób, że nie ma takiej potrzeby, bo Zarząd 

Województwa Dolnośląskiego jak obiecuje na czele z Panem Marszałkiem Przybylskim, to 

dotrzymują słowa i to jest prawda, bo byliśmy w tym tygodniu z Panią Starostą na posiedzeniu 

w Urzędzie Marszałkowskim opracowania już porozumienia dotyczących rewitalizacji linii 

kolejowej i na ten czas rewitalizacji wprowadzenie tak zwanej komunikacji zastępczej, czyli 

tak zwanego pociągu na kołach. Oczywiście to już o tym mówiłam, ale to nie będzie akurat 

linie autobusowe zajmować się tym problemem tylko linie kolejowe i to jest pod egidą linii 

kolejowych. W związku z tym dzisiejsza uchwała, którą będę Panie i Panów Radnych prosić, 

to jest zabezpieczenie 50% planowanej kwoty na utrzymanie, czyli na paliwo, na kierowcę, na 

konduktora. Jeśli by się udało, to już by kurs był Góra-Bojanowo-Rawicz, a później Wrocław 

od 3 września, to wszystko będzie uzależnione od PLK nie ukrywał Pan Dyrektor na spotkaniu, 

jeśli chodzi o Dolnośląskie Koleje, że PLK no będzie miało trochę pracy z tym związanych, 

ponieważ no planuje się kursów tak zwanych 8 par, czyli od 3 września od niedzieli, czyli 8 

kursów byłoby do Wrocławia i 8 kursów z powrotem z Wrocławia do Góry, czyli Rawicz-Góra, 

Góra-Rawicz, czyli łącznie to jest 16 kursów, no według harmonogramu, który został nam 

przedstawiony, no to już pierwszy ten zastępczy, czyli ten pociąg na kołach, bo to był pociąg 

na kołach, wyruszał by od 5:14, natomiast powrót no nawet by się tam kończył  z tego co 

pamiętam 22:30 chyba ostatni w sobotę i w niedzielę. Kursują te zastępcze pociągi na kołach, 

no powiem szczerze, że tak jakby kursował pociąg, czyli zatrzymuje się w Bojanowie i tylko  

w Rawiczu, Góra-Bojanowo-Rawicz. Konduktor, bo wsiadamy do tego autobusu, to jest 

odpowiednio też autobus przystosowany prawie jak wagon on wygląda linii kolejowej, 

oflagowane też na żółto z platformą dla niepełnosprawnych zdecydowanie większy niż taki 

zwykły autobus, czyli cała wycieczka może jechać. Śmialiśmy się na komisjach, że może sesję 
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wyjazdową zrobimy tak 40 minut czas podróży, w związku z tym kupujemy bilet u konduktora. 

Możemy kupić bilet nie tylko do Wrocławia, czyli dalej, gdzie idzie połączenie, z przesiadkami 

tylko, również proponuje się założenie, to będziemy też o tym mówić, aplikacji na telefon, że 

możemy przez telefon kupić już bilet, to samo z Wrocławia będziemy chcieli jechać czy  

z Międzylesia, bo to jest akurat też i Międzylesie połączone i dalej jeszcze tak z linią, no to 

kupujemy od razu do Góry poprzez aplikację, wchodzimy albo u konduktora, w ogóle 

Dolnośląskie Linie Kolejowe odstępują moi Państwo już od tak zwanych kas, czyli poprzez 

internet, albo no poprzez konduktora. W związku z tym też wyznaczyliśmy z Panem 

Dyrektorem tutaj pomieszczenie dla Konduktora, no bo będzie tak na przykład czas 2 godziny 

na odpoczynek jak od 5-tej i następny na przykład 7-ej czy 8-ej to konduktor musi odpocząć to 

też wyznaczyliśmy tutaj miejsce, to też wliczone jest w koszty. Na razie to porozumienie 

podpisalibyśmy od września do grudnia, dlaczego 8 par, dlatego, że tak będzie jeździł pociąg 

po zrewitalizowanej linii kolejowej, czyli 16 razy na dobę w jedną i w drugą stronę 8 w jedną  

i 8 w drugą. Ważne, to jest wprowadzenie wstępnej takiej komunikacji, też się przekonamy, jak 

będą korzystać mieszkańcy, czy ta linia kolejowa jest potrzebna? Pani Starosta  już mówi, że 

już młodzież dopytuje się, kiedy będzie ta linia kolejowa czy ten zastępczy bo jeśli chodzi  

o wyjazdy, na pewno szkoły też skorzystają, bo całą wycieczką można siąść w Górze i jechać 

do Wrocławia i zwiedzać Wrocław, czy do zoo wyjechać. Tak więc to też jest plus, szczególnie, 

że to i w święta, i w niedzielę. Jeśli to spełni warunki, no to przedłużymy oczywiście to 

porozumienie i to porozumienie będzie obowiązywało na czas rewitalizację linii kolejowej.  

W tej chwili, tak jak powiedziałam, jest koncepcja już wybudowania wiaduktu kolejowego 

opracowana i w tej chwili no toczą się dyskusje na temat tej koncepcji z Generalną Dyrekcją 

Dróg i Autostrad, także wszystko to, co jest w porozumieniu co Państwu mówiłam toczy się to 

zgodnie z zapisami, także pilnujemy tych spraw i też się doczekamy pewnie linii kolejowej. 

Jeśli chodzi o drugostronne zasilanie energetyczne, dostałam informację od Dyrektora 

Borkowskiego koniec czerwca początek lipca firma już wchodzi z realizacją zadania, czyli też 

się już tutaj doczekaliśmy. Obwodnica Góry tak jak zauważyliście, idzie zgodnie  

z harmonogramem, prace nabierają tempa, według Dyrektora, z którym rozmawialiśmy  

z Panem Naczelnikiem Głowackim, no twierdzi, że obwodnica Góry powinna być wcześniej 

zakończona aniżeli lipiec 2024 rok, bo też tak było, że poprzednią obwodnicę Strawag, gdy 

budował też kilka miesięcy nawet wcześniej skończył. Także to jest, myślę porządna firma, bo 

sprawdzona, więc obserwujemy tutaj na co dzień. Jeśli chodzi o kolejne spotkania to tegoroczne 

obchody Święta Konstytucji Trzeciego Maja miały wymiar bardzo taki naprawdę duży, 

ponieważ Pan Wojewoda zdecydował, że one się odbywały w Górze, te Wojewódzkie 

Obchody. Tutaj szczególnie Panu Wojewodzie Jarosławowi Obrębskiemu, chce podziękować, 

że, jednak no w jakiś sposób promuje również nasze piękne miasto i naszą gminę, wyznaczając 

właśnie obchody i dla nas to jest wielki zaszczyt wyróżnienie, że na 169 gmin, które są  

w województwie dolnośląskim, a akurat dostrzegł tutaj małą Górę, dwudziestotysięczną i te 

obchody zostały zorganizowane, też serdecznie dziękuję Pani Uli Szmedyńskiej Pani Staroście, 

że starostwo bardzo weszło w ten program i wsparło w każdej dziedzinie. Bardzo dziękuję tutaj 

Pani Dyrektor Marioli Szczurowski, która stanęła na wysokości zadania. Ciężko było, ale  

z Panią Anetą Zmudą sobie też poradziły, tutaj z Panią Dyrektor Szkoły Specjalnej w Wąsoszu, 

również bardzo dziękuję. Dziękuję również Pani Dyrektor Gano i Pani Dyrektor Magdalenie 

Mielczarek, które właściwie tylko hasło i włączają się tutaj do działalności, no i wszystkim tym, 

którzy się zaangażowali, firmie Tekom dziękuję Pani Prezes, życzenie jest takie, żeby Góra 

zawsze tak Pani Prezes wyglądała w dniu 3 maja, to co rozmawiałyśmy przez telefon tak, bo 

tak można, bo tak można i dopilnować i mieszkańcy się spisali, bo też bardzo dużo było 
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obecnych, uroczystość przepiękna była Biskup odprawiał również bardzo ładną mszę  

i o Górze dużo się mówi, słyszy, zresztą wczoraj, gdy na zaproszenie Pana Prezydenta Andrzeja 

Dudy uczestniczyłam w spotkaniu z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego w Pałacu 

Prezydenckim, też odbyła się piękna uroczystość z województwa dolnośląskiego było około 

tam 12 osób, również zaproszonych. Powiem tak, że o Górze się już dużo mówi, jest duża 

promocja i tutaj też Panu Prezydentowi dziękuję za zaproszenie i za wyróżnienie Góry, że 

osobiście mogłam uczestniczyć w takim pięknym spotkaniu, pięknie zorganizowanym także, 

że jest to dla nas duże wyróżnienie, że jednak na terenie całej Polski, bo Polska nie jest mała, 

tak dostrzegli również takiego samorządowca i samorząd tutaj górowski, stąd właśnie moja 

nieobecność na tych uroczystościach, tutaj lokalnych także jeszcze raz wszystkim dziękuję za 

zorganizowanie tych uroczystości, no przede wszystkim Policji chcę podziękować Panu 

Komendantowi, bo jednak zabezpieczenie Panie Komendancie takiej uroczystości to nie lada 

wyzwanie, a jak zwykle poradziliście sobie ta współpraca jest naprawdę na bardzo dobrym 

poziomie, również jeśli chodzi o wojsko z Głogowa i orkiestra i pokaz sprzętu. Powiem tak, że 

komentarze Pana Wojewody były wysokie i mówi, że do tej pory organizował we Wrocławiu, 

bo organizował również w innych miejscach w miastach prezydenckich, natomiast mówi 

naprawdę Góra się tak pięknie przygotowała do tej uroczystości i można również w małych  

miejscowościach zrobić, jak zespołowo się działa. Dlatego my samorządowcy powinniśmy być 

daleko od polityki daleko, daleko z każdym współpracować, a zespołowo współpracować, bo 

źle się dzieje, jak chodzi w samorządy polityka od tego są Regionalne Izby Obrachunkowe, 

które oceniają działalność finansową samorządu, bo dzisiaj jest absolutorium czy sprawozdanie 

z wykonania budżetu, no taka sytuacja tu w sprawach różnych mogę powiedzieć, miała 

przełożenie na samorząd województwa dolnośląskiego Pana Marszałka, gdzie Państwo wiecie, 

nie otrzymał wotum zaufania, ani absolutorium, no jak to się ma i jak możemy spojrzeć na 

samorządowców tak, na radnych, gdzie opinia RIO jest pozytywna? Tak więc chwaląca  

o pozyskiwaniu środków w realizacji zadania, a nie udziela się absolutorium, to powiem 

szczerze, że ci radni, którzy nie udzielili, nie mnie oceniać tak, ale nie znają zapisów ustawy  

o samorządzie terytorialnym, bo tylko się absolutorium udziela na podstawie działalności tak 

zwanej finansowej tak, nie lubienia czy nielubienia, czy partii politycznych. Przykro też nam  

z tego powodu, oczywiście były takie przypadki, że absolutorium nie zostały udzielone również 

w Polsce w innych miejscowościach tak wcześniej, no ale od razu zostało Regionalna Izba 

Obrachunkowa obaliła uchwałę radnych tak, którzy nie udzielili absolutorium, akże dobrze, że 

mamy również Regionalne Izby Obrachunkowe i czuwają nad tym, że ocenia się stan finansów. 

Rozmawiałam wczoraj również, bo też był obecny Pan Marszałek u Pana Prezydenta 

rozmawiałam z nim, więc mówił, że taki niesmak czują, że polityka nie powinna lokalnie do 

samorządów tutaj wchodzić, więcej uzyskamy, jak zgoda buduje, niezgoda rujnuje, więc taki 

mały komentarz odnośnie zarządu województwa dolnośląskiego, bo dużo nam pomaga, zresztą 

Państwo widzicie, że nie możemy patrzeć na barwy polityczne, kto chce nam pomóc, to trzeba 

z tej pomocy skorzystać, to jest dla dobra mieszkańców, nie ma co się obrażać po prostu na 

polityków, którzy chcą pomóc, więc my, jako samorządowcy o tym powinniśmy pamiętać. 

Również brałam udziału w spotkaniu zorganizowanym w Dolnośląskim Urzędzie 

Wojewódzkim we Wrocławiu w ramach dofinansowania Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 

na zaproszenie Pana Wojewody uczestniczyłam wspólnie z Panem Skarbnikiem, otrzymaliśmy 

tu promesę na Rogów Górowski dofinansowanie to, co mówiła 1 159 000 zł, wykonawca 

wyłoniony, więc będziemy to zadanie realizować do marca 2024 roku. Również z takich 

istotnych spraw to już pomijam moi Państwo, bo zajmę tutaj za dużo czasu, również z takich 

ważnych, istotnych spraw, to prowadzimy cały czas rozmowy dotyczące pozyskania również 
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inwestora, są chętne osoby, już mamy wycenione działki, chętne osoby jeśli chodzi o tereny 

przy obwodnicy Góry w związku z budową stacji paliw, tak więc będziemy przetargi myślę, 

zdążymy tutaj na początku czerwca procedury, będziemy ogłaszać, jedna działka ma tam  

3 hektary druga ma 1 hektar, więc myślę, że i też dochody nasze się poprawią. Dziękuję. 

Ad. 5  Debata nad Raportem o stanie Gminy Góra za rok 2022. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Arkadiusz Szuper poinformował, że raport o stanie Gminy 

Góra za rok 2022 był tematem wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Miejskiej Góry, 

które odbyło się w dniu 17 maja br.  

Przewodniczących Komisji Oświaty, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej 

Liśkiewicz przedstawił opinię komisji. Komisja przyjęła sprawozdanie, 4 głosami za 

jednogłośnie. Dziękuję.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinie komisji. Komisja pozytywie zaopiniowała raport o stanie Gminy Góra  

10 głosami za jednogłośnie, dziękuję.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Tadeusz Biernacki przedstawił 

opinię komisji. Komisja pozytywnie zaopiniowała raport o stanie Gminy 8 głosami za 

jednogłośnie, dziękuję. 

Przewodniczący Komisja budżetu i finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

komisji. Komisja przyjęła sprawozdanie pozytywnie 3 głosami za jednogłośnie, dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Arkadiusz Szuper: Otwieram debatę, informuję, że 

zgodnie z artykułem 28 a ust.5 ustawy o samorządzie gminnym w debacie nad raportem o stanie 

gminy radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. W debacie mogą zabierać głos 

mieszkańcy gminy, ale po złożeniu do Przewodniczącego Rady pisemnego zgłoszenia 

najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który została zwołana sesja, podczas której ma 

być przedstawiony raport. Ponieważ do dnia wczorajszego do Biura Rady nie wpłynęło żadne 

takie zgłoszenie w debacie uczestniczyć mogą tylko Radni.  

Pan Radny Adam Chmiel:  Panie Przewodniczący, Pani Burmistrz, Szanowni Państwo, ja mam 

kilka pytań, pozwolę sobie kilka minut zabrać państwa. Cieszę się bardzo, że teraz mnie 

słychać, aczkolwiek wszyscy mówią, że mam tak donośny głos, że mikrofonu nie potrzebują. 

W związku z tym, że tak jak Pan Przewodniczący tutaj zapowiedział, punkt również nazywa 

się debata nad raportem o stanie gminy, żebyśmy nie powielali złych schematów, które 

Fundacja Batorego przedstawia, jest to Fundacja zajmująca się sprawami samorządowymi. 

Szanowni Państwo ostatnio przeczytałem taki niechlubny raport, że w większości ponad 50% 

badanych gmin podlegających ankietowaniu nikt nie zabiera głosu w raporcie o stanie gminy  

i dlatego postanowiłem zmienić ten negatywny trend i chociaż chwilę porozmawiamy, jeżeli 

Państwo pozwolą przez te kilka minut, więc może zacznijmy o takie bardzo prozaicznej sprawy 

w punkcie pierwszym demografia, pozwoliłem sobie po kilka lat wstecz i jest zauważalna 

tendencja spadkowa w liczbie mieszkańców Gminy Góra i moje pytanie bo nie wyczytałem czy 

poddano analizie, co jest przyczyną tego spadku? Czy migracja za pracą, bo nie mamy 

zakładów pracy czy też może nie wiem tak dużą umieralność mamy w naszej gminie czy 

poddane jakiejkolwiek analizie tą tendencję negatywną, bo każde mieszkanie to podatki to jest 
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wydawanie pieniędzy, a więc wartość niezwykle potrzebna naszej gminie. To takie pierwsze 

pytanie?  

Pani Burmistrz Irena Krzyszkiewicz: Panie Przewodniczący, Panie, Panowie Radni, tendencja 

jaka jest w Gminie Góra trzeba przełożyć na tendencję w całej Polsce, liczba ludności spada po 

pierwsze tak, zresztą wprowadzone 500 plus, gdzie plusem takim mocnym argumentem za 

wprowadzeniem 500 plus miał być zwiększenie się liczby ludności. Oczywiście ten punkt  

w ogóle nie zdał racji bytu, zdał rację bytu jeśli chodzi o poprawę zamożności, szczególnie tych 

ubogich rodzin, bo bywały sytuacje takie, że no rodziny wielodzietne, nie miały za co wyjechać 

na wakacje. Natomiast widać, że również rząd próbuje walczyć z demografią, wszystko zależy 

od liczby urodzeń tak, kiedyś jeszcze ileś lat temu no to rodzina to cztero-, pięcio- osobowa, to 

się mówiło, że to jest mała rodzina, 7-8-ro dzieci nawet dziesięcioro dzieci było w rodzinie, 

natomiast w tej chwili no przykładem my sami jesteśmy, Pan również tak, że dwoje dzieci, 

jedno dziecko, w związku z tym łatwo można sobie dać odpowiedź, jak mam dwoje dzieci to 

trudno, czy jedno dziecko to trudno, żeby zwiększała się liczba ludności. Natomiast jeśli chodzi 

o przekrój tak wieku przedprodukcyjnym, produkcyjnym i poprodukcyjnym, to często 

powtarzaliśmy, czy nawet w komentarzach pojawiało się no bo Góra to miasto starzejących się 

ludzi i dlatego tak to wygląda jak wygląda, a okazuje się jak czytał Pan raport, tak, to ile osób 

jest w wieku produkcyjnym, Panie Radny? Czyli ile procentowo, no dokładnie, czyli na 18 000 

tak ponad 18 prawie 19 000 w wieku produkcyjnym mamy ponad 11 000, czyli możemy 

powiedzieć, że na pewno nie jesteśmy miastem, gminą starzejących się, bo jak emerytów tylko 

4 000 w tej całej populacji, tylko miastem z tak zwaną perspektywą, ale że są trudne czasy, 

również uzależnione to jest od wynagrodzenia, bo, jeśli we Wrocławiu na podobnym 

stanowisku, które tutaj w Górze jest oferowane otrzymuje pracownik fizyczny nawet i kwotę  

7-8 000 zł nawet 10 000 zł to nie liczy ile jest utrzymanie, tylko liczy na to, ile zarobił. 

Natomiast tutaj sytuacja w Górze czy w mieście Gmina Góra przy tych zakładach, które są 

prowadzone, a dużo jest podmiotów prowadzonych, bo jak Pan w raporcie również czytał, nie 

chce Pana odpytywać, ale ponad 2 162 jest zakładów, zarejestrowanych działalności, w tym 

jedno dwuosobowych, to jest zarejestrowana działalność, tak to też jest uzależniona od tego, ile 

kto otrzymuje i stąd wychodzimy na świat, tak, stąd te duże zabiegi z rewitalizacją linii 

kolejowej 372, że ktoś, który chce znaleźć sobie pracę, mieszkać w Górze, a chce zarabiać we 

Wrocławiu czy w Rawiczu to siądzie do pociągu i 60 minut będzie na miejscu pracy, natomiast 

bilet będzie płacił 50% taniej, a niżeliby się posługiwał komunikacją autobusową, bo 

zadawaliśmy pytanie również ile będzie taki bilet z Góry na przykład kosztował do Wrocławia 

kolejowy. To tak jak bilet na przykład teraz z Góry do Leszna kosztuje 12 zł, no to trzeba liczyć, 

że gdyby była to komunikacja PKP to 6 zł będzie kosztował, czyli zdecydowanie linia kolejowa 

jest tutaj bardziej atrakcyjna. Dużo osób, które kończysz szkołę, no przecież nie znajdzie 

uczelni tutaj w Górze, bo nie ma uczelni, tak to siłą rzeczy na te 4-5 lat no wyjeżdżają, wybierają 

Wrocław, wybierają Poznań, Warszawę, Kraków niektórzy wybierają Leszno tak i stąd też nam 

ubywa. Potem czy wracają? No tak jak patrząc po konkursach, które ostatnio z Panią Anią 

Kuleszą ogłaszałam, to wracają i z dobrym tutaj takim wynikiem, skutkiem, bo nie narzekamy, 

jeśli chodzi o przyjęcie, a przyjęte osoby naprawdę się sprawdzają. No przykładem jest Pani 

Kasia, która tutaj obsługuje i Państwo Radni też na co dzień macie do czynienia z komisjami 

tak, że naprawdę osoba, która skończyła studia dalej została w Górze, wygrała konkurs tutaj, 

czyli można. Także nie chcę wchodzić w szczegóły tak, bo na pewno tutaj nie jest czynnikiem 

takim, że jesteśmy miastem gminą starzejących się więcej umiera niż się rodzi, to też jest 

prawda, bo demografia o tym mówi, że w całej Polsce przyrost naturalny jest ujemny, w Górze 
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też jest przyrost naturalny ujemny, bo też się zmienił schemat rodziny, sposób na życie, ileś lat 

temu, zaraz po zawarciu związku małżeńskiego, to najważniejsze było stworzyć tą rodzinę, 

nieważne, czy mamy dom, czy mamy warunki tak ta odpowiedzialność, ta świadomość 

zdecydowanie jest zupełnie inaczej. Zauważcie teraz, że rzadko kto, który w tej chwili 

wychodzi za mąż, czy żeni się w wieku 20 lat czy 18 lat, czekają do trzydziestki do 

czterdziestki, tak, że jeszcze ma czas, musi mieć dom, musi mieć samochód, zabezpieczenie, 

wszystko, a dopiero na końcu zdecydujemy się na dziecko, a wtedy w tym wieku jest trudniej 

to dziecko już mieć, bo inaczej, gdy rodzi kobieta w wieku 20 paru lat Pan Doktor potwierdzi, 

a inaczej kobieta, która 40 plus rodzi i to też moi Państwo ma przełożenie. My tak naprawdę  

o tych wszystkich czynnikach mówiących dlaczego akurat zmniejsza się liczba ludności, 

wiemy, bo one mają przełożenie również na całą Polskę. My staramy się jako gmina jako 

samorządy stwarzać bardzo korzystne warunki do rozwoju, my nie możemy akurat budować 

zakładów pracy, bo to nie jest nasza rola i zakaz prowadzenia przez gminy działalności, ale 

tworzymy korzystne warunki właśnie poprzez zdobywanie środków, budowanie dróg, 

chodników, infrastruktury, nie mówię tylko drogowej, ale i również i sportowej, bo mamy jako 

jedna z nielicznych gmin na bardzo wysokim infrastrukturę, również sportową. Czy budowanie 

teraz ścieżek rowerowych, często w pytaniach się pojawia Pani Burmistrz, ale Pani niech da 

nam pracę, Ja nie Jestem od dawania pracy, Ja Jestem od tworzenia warunków. Podjęliśmy 

uchwałę, jako radni również, że dajemy upust na 5 lat, tak temu, kto zainwestuje tutaj w Górze. 

Również podjęliśmy uchwałę o tak zwanych elewacjach, wykonają elewacje, to nie chcemy 

podatku, na 5 lat rozkładamy, czyli to jest wszystko, to co może samorząd, ale z drugiej strony 

dzwoni Dyrektor Borkowski z El-Bud w sprawie drugostronnego zasilania, gdzie świadkiem 

była również rozmowy Pani Starosta, Pani Burmistrz chętnie wezmę 100-150 osób, bo 

zaczynamy drugostronne zasilanie, a płaca jest dobra jak ogłaszałam 2-3 lata temu potrzebowali 

około 200 osób, to wtedy płaca była 4 000 zł na rękę, wyżywienie również firma pokrywa  

i również firma szkoli i nie uwierzycie, że na cały powiat górowski zgłosiło się i znaleźliśmy  

i przez Facebook ogłaszaliśmy, wiadomości gminne 5 osób. W tej chwili, gdy znowu 

zadzwonił, poprosił, to nawet przekierowałam go i dałam adres do Pana Prezesa Tartaku, bo 

ludzie no uważają, że no sytuacja jest trudna, mniej zarabiają, tam mogą więcej zarabiać, ale 

też Prezes nie wie, czy ludzie będą chętni podjąć tam pracę i Pan zna odpowiedź, i Ja znam 

odpowiedź, dlaczego nie chcą podjąć tej pracy, tak dlatego i tego Pan nie wyczyta ja to 

podjęłam w debacie akurat w ubiegłym roku na Kongresie Samorządowym Pan był na 

Kongresie Samorządowym, tak i Pan słyszał, co wtedy powiedziałam do decydujących, że 

gdybyście zdecydowali jako rząd, tak, podjąć taką ustawę prostą bardzo ustawę, że wszyscy, 

którzy nie mają przeciwwskazań mówię zdrowotnych, bo są też sytuacje i zdrowotne, gdzie 

pomoc Opieki Społecznej, no musi być, jest niezbędna i nie mogą podjąć tej pracy. To 

gdybyśmy podjęli taką ustawę, że te osoby które środki finansowe dostają z Urzędu Pracy  

i z OPS u muszą chociaż 20 godzin tygodniowo przepracować na rzecz samorządu 

terytorialnego,  to skończyłoby się tak zwane czarne wyjazdy za granicę i przyjeżdżanie raz  

w miesiącu, nie chce generalizować po dodatek, skończyłoby się zatrudnianie przez samorządy 

w ramach prac interwencyjnych i robót publicznych, gdzie przychodzi na spotkanie jeszcze 

parę lat temu, jak z Sekretarzem ogłosiliśmy 70 do osób i nie mogliśmy 5 osób z tych 70 

wybrać, z całym szacunkiem do ludzi tak, gdzie musieliśmy pilnować od rana do wieczora 

alkomatem czy nie nadużywają alkoholu, bo wyślemy do zbierania papierków i niech ktoś 

wypadek spowoduje, nie byłoby tego problemu, bo on by musiał przyjść 20 godzin odpracować 

na rzecz samorządu jakby miał wyższe wykształcenie to proszę bardzo pomoc administracyjna, 

czyli pomoc w radzie czy pomocy w roznoszeniu jako goniec tak czy jakiś pism redagowania, 
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jak praca fizyczna, czystość, zamiatanie. Ale mówię tyle lat o tym się mówi, nikt nie podejmie, 

bo tu już bym weszła w głęboką politykę, bo to jest elektorat, prawda, a nie chcę wchodzić  

w politykę. W związku z tym ma Pan też również odpowiedź na to, że skoro to minimalne 

wynagrodzenie 3 490 zł dostaje, to on woli wsiąść w autobus czy wyjechać do Wrocławia  

i szybszy mieć ten start, bo tam są warunki zdecydowanie większe, więc my jako Radni, jako 

Burmistrz zobowiązani jesteśmy te warunki również spełnić, bo my nie mieszkamy w gminie 

hermetycznej, że tyle i tyle każdy ma prawo wyjeżdżać, zarabiać, a potem wracają sami 

widzicie, jak się rozbudowują nasze osiedla, tak, czy ul. Platanowa już zakończony już nawet 

nie ma miejsc, gdzie się budować teraz ul. Wrzosowa i te poszczególne ul. Rumiankowa, gdzie 

mieszkamy ul. Sosnowa i tak dalej widać po ilości domów, że jednak nie należymy do gmin 

biednych, ale należymy również, gdzie mieszkańcy są zaradni, bo gdyby nie byli zaradni, to by 

nie powstawało tyle domów, ale to też plus dla nas i również dla radnych, że stosujemy politykę 

większości taką, że nie kupujemy działki i nie czekamy 20 lat, aż będzie droga wybudowana, 

chodnik, tylko staramy się wyprzedzać, czyli utwardzamy, budujemy drogi, łącznie  

z oświetleniem, z jazdami, a potem działki sprzedajemy nie po 30-40 000 zł za 10 arów, tylko 

sprzedajemy prawie po 80-100 000 zł, bo i tak wiemy, że to dla nas czeka. Jak niektórzy 

mieszkają w Poznaniu, czy we Wrocławiu i rozmawiamy to on mówi tak, że jakby budował 

dom i mieszkał już 25 prawie 30 lat się śmieje do Pana Floriana, tak to jeszcze nie jest 

wybudowana droga, prawda Panie Dyrektorze? Natomiast my stosujemy tą politykę im bliżej 

mieszkańców, no samorząd pełni tą służebną rolę wobec mieszkańców, nie wszystko nam się 

uda zrobić, ale staramy się na nasze trudne warunki, no stworzyć sytuację taką dobrego startu, 

żeby jednak ta młodzież wracała, dziękuję. 

Pan Radny Adam Chmiel: Panie Przewodniczący, ja mam kilka pytań, więc jeżeli Pan pozwoli, 

nie będę za każdym razem pytał Pana, czy mogę zadać, pytanie, dobrze? Pani Burmistrz  

niewątpliwie ma Pani rację, zgadzam się jak najbardziej tutaj, żeby Państwu dopowiedzieć  

z tych danych demograficznych wynika, że z tych 11 000 średnio w okresie ostatnich 5 lat 

około tysiąca osób w wieku produkcyjnym opuściło Gmina Góra. Być może z tych powodów, 

o których wspomniała Pani Burmistrz i jak najbardziej należy się z tym zgodzić, chciałem 

powiedzieć, że żadna ustawa, żaden dokument nie narzuca pewnych ram redagowania raportu 

o stanie gminy, może warto te parę rzeczy demograficznych wrzucić w tej części, ale z drugiej 

strony jak Pani to wrzuci, to nie będę miał powodów do pytania tak, no to jedno drugie 

wyklucza, więc proszę tego nie robić, oczywiście tak. Szanowni Państwo, jeżeli mogę jeszcze 

chwileczkę zająć, to strona 33 raportu tutaj mamy wzmiankę o zaległościach w podatku  

i opłacie oraz strona 89 jest to zaległości czynszowe w lokalach stanowiących zasób Gminy 

Góra 2018 była to kwota 2 700 000 zł ponad w 2022 w zaległościach w podatkach kwota 3,5 

miliona w podatkach oczywiście od osób fizycznych i prawnych zamieszkałych na terenie 

Gminy Góra. Przeanalizowałem, powiem więcej, poszedłem o krok, Pani Burmistrz, Panie 

Skarbniku czyli przeanalizowałem pewne tabele z ostatnich 5 lat liczba wezwań czy też 

upomnień czy tytułów wykonawczych, które Państwo wystawiliście wahała się zależnie od 

roku od 2,5 tysiąca prawie 3 do 1 700, a pomimo tego mamy wzrost tych zaległości, moje 

pytanie brzmi, ile z tych tytułów wykonawczych czy też wezwań do uregulowania, o których 

Państwo wspominacie, bo zapewne wzrost wynika z podobnych przyczyn, o których Pani 

wspomniała, natomiast nie mam informacji, ile było skuteczne. W zeszłym roku, nie mówmy 

o 5 latach, ale ile było skuteczne w zeszłym roku mamy tu napisane, Szanowni Państwo, że 

wystawiono 1 469 upomnień 331 tytułów wykonawczych, ile z tych ponad 1 800 prawie 1 800 

różnych wezwań do zapłaty okazało się skuteczne? Jakie jest podejście mieszkańców do tego 
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zagadnienia, tudzież podmiotów Szanowni Państwo prawnych, bo mamy tutaj naprawdę kwoty 

dosyć duże i podobne wartości, zapytam również od razu, jeżeli jest to możliwe o zaległości 

czynszowe, bo tutaj mamy kwotę Szanowni Państwo, prawie 3 milionów złotych. Jeżeli 

mieszkańcy upływają, to nie chcą płacić. Nie chcą płacić. 

Pani Burmistrz Irena Krzyszkiewicz:  Powiem o zaległościach również czynszowych. No taka 

jest polityka, że nawet gdy podamy danego mieszkańca, który nie płacił całe życie tak do sądu, 

to i tak sąd nakaże nam tak zwane przydzielanie mieszkania tymczasowego albo socjalnego, 

czyli on tak na koszt gminy mieszka i są tacy mieszkańcy, którzy w ogóle nie płacą i pewnie 

nie będą płacić, bo wiedzą, że on nie ma źródeł dochodu i on nie będzie płacił. My musimy na 

pół roku ten lokal tymczasowy przygotować tak, to on się odwołuje, że on dalej nie ma gdzie 

mieszkać i zero jest ściągalności. Po prostu jak ktoś nie chce zapłacić, to nie ma instrumentu 

prawnego takiego, bo instrument prawny, gdyby był taki, że nie płacisz, przekazujemy do 

schroniska dla bezdomnych i jeden dzień opłacamy my, OPS opłaca jeden dzień w schronisku 

dla bezdomnych, a pozostałe dni on musi sobie ten mieszkaniec opłacać, ale on nie ma 

pieniędzy i on nie będzie opłacał. W związku z tym wraca to do gminy i gmina musi lokal 

tymczasowy zapewnić, czy nie czy nie. No to on może na przykład wynająć u kogoś tam sobie 

lokal i też nie płaci, bo są też tacy mieszkańcy. Proszę, chcę mieć lokal i nie płaci, to 

mieszkaniec, który mu wynajmuje lokal podaje znowu gminę do sądu i gmina w trybie 

natychmiastowym musi zapłacić temu, który wynajmuje, a dopiero roszczenia kierować  

w stosunku do osoby, która nie płaciła, a ponieważ ona nie ma pieniędzy, więc ona i tak nigdy 

nie zapłaci i tak to jest koło zamknięte. Na przykład w spółdzielni na osiedlu Kazimierza 

Wielkiego wiele osób wynajmuje od kogoś tam lokal. Okazuje się, że spółdzielnia występuje 

do nas z pismem, że Pan Kowalski nie płaci czynszu, w związku z tym jest artykuł taki i taki  

§ proszę w trybie natychmiastowym opłacić. Mało tego, jeśli nie zawrzemy z Panem 

Nowakiem, który wynajmuje Kowalskiemu porozumienie, że nie zapłacimy, to musimy  

z odsetkami jeszcze płacić panu Nowakowi i wtedy jak spłacimy całą zaległość panu 

Nowakowi, to wtedy Pan Mecenas może kierować pozew do sądu o zwrot środków od pana 

Kowalskiego, który nie płaci i stąd, który nie ma pieniędzy i skąd to są zaległości, bo nie każdy 

mieszkaniec rozumie, jakie są mechanizmy, że my są my jesteśmy zobowiązani płacić również 

za prywatne osoby, które sobie gdzieś wynajmą lokal, prawda Panie Mecenasie? Taka jest 

polityka i stąd co Pan widzi tylko te liczby tabela to są te również zaległości czynszowe, ale 

również zaległości wobec tych, którzy nie płacą dla innych a my musimy płacić. Oczywiście 

są też osoby takie, które przechodzą na emeryturę, czyli mają już jakiś zastrzyk pieniędzy, to 

robimy tak zwaną egzekucję wykonawczą komorniczą i ściągamy. Są również takie osoby, 

którym próbujemy tutaj porozumieniem, że no były takie sytuacje, że nowotwór w rodzinie 

dwuosobowa rodzina, mąż, żona tylko, nie płacili, mieszkali w spółdzielni, spółdzielnia 

wystąpiła z pismem, bo to nie tylko spółdzielnia, PKP występuje do nas z pismem na wszystkie 

instytucje, Agencja Nieruchomości Rolnej występuje z pismem o płacenie, że mają zajmują 

byłe popegeerowskie domy, mieszkania, lokale nie płacą to agencja występuje do nas o zapłatę 

w trybie natychmiastowym i mało tego, jeśli zabezpieczymy dla mieszkańca, który był 

mieszkańcem popegeerowskim czy PKP na przykład tak lokal to od zabezpieczenia lokalu od 

tego momentu nie płacimy, ale zaległości musieliśmy i tak zapłacić, więc jeszcze ci ludzie 

dostają w tak zwaną nagrodę. Bo nie dość, że pan na przykład powie, no dobrze, pan pokoik 

wynajmie ten pokoik tak nie płaci to pan jako radny występuje do gminy proszę o zapłatę, bo 

ten i ten nie płaci. Niektórzy czynsz podają takiej no z kapelusza, bo też mieliśmy przypadki, 

że czynsz był wtedy 300-400 zł, a pan podał, że mamy mu 1 000 zł zapłacić, bo on 1 000 zł 



17 
 

ustalił za ten pokój, to wtedy tutaj rzeczoznawca czy niezależna osoba ocenia, ile powinniśmy 

za ten lokal zapłacić. Mało tego, żeby tą osobę wyprowadzić z pana mieszkania, ja muszę lokal 

mu zapewnić socjalny, bo jak nie znajdę pewnie lokalu socjalnego to proszę płacić włącznie  

z odsetkami za niewykonanie egzekucji wyroku sądowego, który nakazuje, że tej osobie,  

u którego u pana mieszka, należy się lokal socjalny i stąd właśnie te zaległości z roku na rok 

rosną, bo kiedyś powiem, jak przyjmowałam jedną z interesantek i mówi, no, to ma pani teraz 

500 plus jak wchodziło na początku, no to już teraz pani za czynsz powinna zapłacić, no chyba 

sobie żartuję Pani Burmistrz, to jest dla dziecka, a nie na opłatę mieszkania. Zauważyliście, jak 

analizowaliśmy gospodarowanie odpadami, był taki czas, gdy wyszło 500 plus to zaległości  

za odpady wzrosły jeszcze, tak, bo to jest na dziecko, a nie zapłata za gospodarowanie odpadami 

i żeby analizować, wnioski wyciągać to trzeba właśnie wejść w tą materię, o której 

powiedziałam, że tak, to jest skonstruowane, że i tak gmina musi za wszystko po prostu zapłacić 

z zaległościami. Jeśli chodzi podatek od nieruchomości, w tym osób fizycznych od osób 

prawnych, faktycznie tutaj wysyłamy bardzo dużo, bo to w 1000 jest, jeśli chodzi o pisma 

upominawcze, egzekucje, no już ostatecznie i też pan doczytał, że w dwóch przypadkach tak 

wsiadamy na hipotekę jak jest i wtedy ściągamy. Często bywa tak i doświadczaliśmy również, 

gdzie następuje likwidacja, upadłość ogłaszają i zamiast matki, która upadła tak działa 

błyskawicznie córka spółka na zupełnie innych zasadach, a jak ogłosiła upadłość, to my już ze 

Skarbnikiem mamy ręce związane, bo spółka już nie istnieje i nie odzyskamy żadnych środków 

finansowych z tego. Są też sytuacje takie, gdzie faktycznie, to bardzo mało i sporadycznie, bo 

przecież na bieżąco informuje, bo jak pan czyta 5 000 zł na rok umorzenie dla wszystkich tutaj 

tych mieszkańców to jest naprawdę racjonalna gospodarka i faktycznie, no w sytuacjach bardzo 

trudnych, natomiast niektórzy są tacy, że gdzieś z chwilówek korzystają, więc nawet jak mają 

jakieś dochody czy emerytury to komornik im to zabiera i nie mają z czego płacić. My znowu 

odsetki naliczamy, tytuły wykonawcze, w większym stopniu będziemy znowu jak będzie 

możliwość w ogóle wchodzić na hipoteki i zabierać, bo wykonanie budżetu no to jednak jest 

sprawi 98% a w tym roku ponad 100 nawet zakładanych podatków od nieruchomości i z roku 

na rok te zaległości rosną, niektóre staramy się z Panem Skarbnikiem na bieżąco, jeśli minie 

ten 5 lat okresach i są ku temu podstawy to staramy się tutaj wykreślić, żeby nie figurowało  

to w tych zaległościach. Powiem tak, że te zaległości czynszowe to jest jeszcze pokłosie tego, 

jak Administracja Lokali Komunalnych funkcjonowała i tam zaległości dochodziły nawet do  

2 milionów, do 3 milionów tak i nie odpisywano, nie do urzędu po prostu nie zwracali się  

z pismem, że ktoś umarł, nie ma kto zapłacić już tego czynszu, tylko to figurowało. My tutaj  

z wydziałem finansów ze Skarbnikiem staramy się teraz jak przejęliśmy parę lat temu 

Administrację Lokali Komunalnych na bieżąco już tutaj wypisywać, analizować sytuację, ale 

jak się zrobi, tak to i tak musimy dać mieszkanie socjalne i tak musimy dać, więc temat jest 

szeroki jak rzeka i trudny tutaj do rozpatrzenia. Także jako gmina robimy wszystko, żeby 

uzyskać te należności, tak natomiast no nie zawsze i różni są również mieszkańcy, a nie chcę 

mówić i generalizować, że jest źle, bo naprawdę niektórzy są w tak trudnej sytuacji, że trudno 

im koniec z końcem związać gdy jest choroba w rodzinie, to rozumiemy, no to wtedy spisujemy 

porozumienie z tym mieszkańcem, który ma zaległości czynszowe stąd wprowadziliśmy 

pamiętacie kilka lat temu możliwość odpracowania czynszu. Tak naprawdę powinno 

przychodzić mi około 100 osób dziennie do odpracowania czynszu, 100 osób dziennie, a w tej 

chwili trudno się uprosić o jedną osobę, bo wszystkich kręgosłup boli nie może się schylać, nie 

może papierów zbierać, nie może rano wstać, bo przyzwyczajona jest później czy 

przyzwyczajony wstać tak, 100 osób powinno odpracowywać. Były też osoby i podam dobre 

przykłady, które od pracowały sobie w ciągu roku cały czynsz, a może odpracować wtedy, 
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kiedy ta zaległość czynszowa jest więcej niż 3 000 zł i przychodziły do pracy po 2 godziny, 

nawet rodzinami przychodziły po 3-4 osoby. Natomiast te osoby, które zostały, prosimy, też 

sugerujemy, że możemy porozumienie spisać z tą osobą, która zalega z czynszem, że wpłaca 

czynsz, który jest na dzień dzisiejszy, bieżący i określamy ratę nawet na 2 lata na 3 lata, żeby 

cokolwiek wpłacała i wtedy jest możliwość, jak spisujemy takie porozumienie z tą osobą, żeby 

się ubiegała od gminy o tak zwany dodatek mieszkaniowy, czyli jak ona dostanie dodatek 

mieszkaniowy, to ona do tego czynszu dokłada tam 30-40-50 zł, bo ponad 100-200 zł ma 

dodatku mieszkaniowego i my możemy taki dodatek i są też takie osoby, które korzystają mają 

ten dodatek, porozumienie tu na spłaca na raty i wywiązują się z tego, ale są też takie osoby, 

które spiszą to rozumienie płacą jedną ratę, a później się w ogóle nie pokazują. Jak znowu 

eksmisję wyznaczamy i to sądownie, tak, a sąd od razu nakazuje lokal tymczasowy albo 

socjalny, czyli wracamy do punktu wyjścia to już się pojawia, że już chce spłacać nagle może 

wpłacić nawet 10 000 zł zaległości i nie pytam skąd? Ale pewnie to działa tak jak na początku 

mówiłam tak, że gdyby zobowiązano tych ludzi, którzy korzystają z OPS-u czy z Urzędu Pracy 

20 godzin chociaż tygodniowo odpracować to my byśmy mieli większe dochody i w Polsce by 

się lepiej działo.  

Pan Radny Adam Chmiel: Instrumentów pojawia się wiele w przestrzeni publicznej, niestety 

nie są one do końca powiedzmy politycznie poprawne, nazwijmy to w ten sposób. 

Niepokojącym jest tutaj w tym całym zestawieniu fakt, że zaległości osób prawnych i jednostek 

organizacyjnych to jest kwota ponad miliona złotych. 

Pani Burmistrz:  Pewnych takich ulg i powoduje to, że zakład, który jest zakładem małym, po 

prostu, no nie daje rady.  

Pan Radny Adam Chmiel: Dobrze, ale tu tak odbiegając od ilości, żebyśmy tutaj liczbami nie 

bawili się do końca czystych prawie 1 800 różnych upomnień w ogóle był jakiś odzew? ktoś 

nie wiem, poczuł skruchę wyrzuty sumienia, przyszedł i powiedział, że ureguluje podpiszmy 

jakieś porozumienie czy bez odzewu bez odpowiedzi, bo po co na co? Poprzednich latach też 

się udawało i nie będę płacił. 

Pani Burmistrz: Zaraz ile tytułów wykonawczych, tak to tak samo jak na policję ma się zgłosić 

czy się przyznał, że coś źle zrobił i sumienie go gryzie.  

Pan Radny Adam Chmiel: Dziękuję, jedno króciutkie pytanie odnośnie spółek, których 100 % 

udział ma Gmina Góra, spółka Telekom, spółka ZEC mamy tylko krótkie wzmianki na ich 

temat, a nie znalazłem żadnego zapisu na temat jak się zakończyły ich roki bilansowe, jakie 

zakończyły rok spółki Tekom czy spółki ZEC, czy wyszedł to na poziomie te spółka handlowa 

tak spółka z o. o. jedno i drugie przedsięwzięcie, jakie mają plany? Spółka Tekom uciekło mi 

nie zrobiłem sobie zakładki takiej brzydkiej realizowała różne zadania i ma w planach do 2025 

roku, może znajdę mówiąc i przedłużając ten czas i chciałam zapytać również o to Pani Prezes, 

jakie są szansę, bo ten program, który Pani realizuje, z tego co pamiętam, obowiązuje do 2025 

roku i było tam parę ambitnych przedsięwzięć i chciałem zapytać, jakie szanse na realizację 

tych przedsięwzięć jak finansowo stoi spółka Tekom, jakie ma plany, o ile można?  

Pani Burmistrz: Proszę bardzo, oczywiście, że to też się kryje ochroną danych, tak więc nie 

wszystkie informacje są jawne, ale odbywa się to też tak, że spółka Tekom nie tylko realizuje 

zadania, które wspierają działalność mieszkańców, chociażby wymiana teraz chodników, dróg, 

oczywiście dziwnie by było, żeby zalać to asfaltem, a za 5-10 lat remontować, bo sieć 
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kanalizacyjna strzeliła nam tak i wymaga wymiany, w związku z tym no spółka nie już firma, 

którą wyłaniamy w drodze przetargu, tylko spółka Tekom wchodzi i realizuje te zadania tych 

ulic sporo zrobiliśmy jeśli chodzi o tutaj teren, to mówiła o teren miasta głównie, ale są również 

takie przypadki i  te akurat te zadania, które realizujemy to spółka doskonale wie, bo wcześniej 

ustalamy wykaz zadań inwestycyjnych i może sobie zabezpieczyć środki finansowe i to nie są 

małe środki, bo to są też wielomilionowe stąd też potem i do kapitalizujemy spółkę,  

bo gdybyśmy mieli na przykład wydać na wybudowanie chociażby oczyszczalni ścieków czy 

całej kanalizy, czy Borszyn Mały czy Borszyn Wielkiej, no to według kosztorysu jeśli chodzi  

o Czerninę, to wydalibyśmy 17 milionów złotych, a spółka, gdy realizowała zadanie, jeśli 

chodzi o wybudowanie tak samej oczyszczalni, sieć kanalizacyjna, no to zamknęło nam się  

w kwocie nie 17 tylko 7 milionów, bo 3-4 miliony to była oczyszczalnia tylko ścieków i jeszcze 

z dofinansowanie, czyli to świadczy o gospodarności, ale są też takie przypadki i też dajemy 

zielone światło jak najbardziej, gdzie młodzi, nie tylko młodzi budują się gdzieś poza miejscem, 

gdzie nie ma jeszcze infrastruktury, nie ma doprowadzonej wody, budując się sami 

doprowadzają sieć wodociągowo kanalizacyjną do domu i pisma potem składają do spółki, 

żeby spółka przyjęła na własność tą sieć, wypłacając odszkodowanie. Pan Radny akurat wie, 

bo z tej metody korzystał, więc i to nie są małe środki finansowe, w związku z tym spółka musi 

wypłacić, nie musi wypłacać, może powiedzieć, przepraszam, nie mamy środków finansowych, 

poczekajmy 10 lat 15, wybudował się Pan czy Pani, wiedziała Pani, Pan, że nie ma akurat wod-

kanu, ale życzliwość spółki jest duża, bo każdy mieszkaniec jest na wagę złota. Jak to pójdzie 

w układzie na przykład wypłaty dla jednej osoby 50-100 000 zł ileś tam mieszkańców, no to 

spółka też nie ma kondycji takiej dobrej, ale że jest to spółka ze 100 % udziałem gminy, to jak 

najbardziej jesteśmy przyjaźni do każdego mieszkańca, nie tylko patrząc na radnego czy sołtysa 

czy inną osobę, bo każdy mieszkaniec jest na wagę złota, w związku z tym te koszty 

zdecydowanie idą w górę tak natomiast my gmina ile możemy, to tyle wspomagamy. Przed 

tym był jeszcze taki zapis mówiący o tym, że spółka prowadzi również sprawy dotyczące 

zieleni, to też wydawane były środki finansowe dość duże przez spółkę, ale my te środki 

zabezpieczaliśmy w ramach podpisanej umowy, przepisy zmieniły się diametralnie i to jest 

zadanie własne spółki. Czyli już utrzymanie zieleni na terenie miasta spółka musi wyłożyć po 

prostu z własnych środków finansowych, Pani Prezes stara się racjonalnie gospodarować 

środkami finansowymi również jeśli chodzi o politykę zatrudnienia, nie mówię tutaj  

o zwalnianiu, ale również o zmianie zakresu również czynności. Nie ukrywam, że dużo jeszcze 

jest przed nami, żeby zmienić mentalność niektórych ludzi, bo jak pracujemy w zakładzie 

prywatnym, to doskonale wiemy, że tyle i tyle czasu na przerwę, natomiast pracujemy  

w zakładzie takim ogólnym tak czy w spółce, to naprawdę musiała się Pani Prezes tutaj 

napracować, żeby jednak tą mentalność zmienić i ja akurat te zmiany zauważam również tak  

w związku z tym no dużo jest jeszcze przed nami, ale dużo tych zadań, które ma zapisane 

spółka, no stara się wykonać rzetelnie. Szczególnie w tym roku, czy jeszcze w poprzednim, 

gdzie no niezależnie od nas, bo energia 800% tak, a taka oczyszczalnia ścieków naprawdę 

ciągnie tego prądu co nie miara, to trzeba nagimnastykować się, napracować, żeby opłacić  

w czasie rachunki. Już nie powiem o paliwie, bo przecież gospodarowanie odpadami czy 

wykonywanie czy zbiorniki bezodpływowe to też na wodę nie, jeśli to wszystko kosztuje  

w związku z tym, jeszcze w tym roku będzie sytuacja gorsza, a w następnym jeszcze będzie 

gorsza i musimy wesprzeć, a jeszcze przed nami cała oczyszczalnia ścieków. Prowadzimy już 

rozmowę czy na zasadzie partnerstwa publiczno-prywatnego nie wejść, bo taka modernizacja 

według wstępnego kosztorysu to zamyka się 60-70 milionów, nasz samorząd nie będzie na to 

stać. Dobrze i dzięki waszej życzliwości parę lat temu podjęliśmy również takie działania 
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odnośnie stacji uzdatniania wody, pamiętacie Państwo, że wsparliśmy spółkę i tutaj 

zmodernizowaliśmy stację uzdatniania wody, to się nie martwimy o wodę. Martwimy się tylko 

również o to, że jak szybko jest zużywana woda w okresie no ciepłym napełnianie basenów  

i tak dalej to mamy drugi zapasowy zbiornik, zanim on się napełni potrzebuje 4 godziny i zaraz 

larum jest, bo nie ma wody, bo brakuje, budujecie chodniki, drogi budujecie, a wody nie mamy, 

wody mamy i jesteśmy spokojni, bo mamy i studnie pobudowane i zmodernizowana stacja 

uzdatniania wody tylko musimy racjonalnie z tej wody korzystać, bo jak wszyscy w danym 

czasie chcą się kąpać i baseny wypełniają, to niestety te 4 godziny trzeba odczekać, żeby znowu 

popłynęła woda. Ale czeka nas olbrzymie zadanie i wyzwanie, jeśli chodzi o oczyszczalnie 

ścieków i tak jak powiedziałam, to jest też dla nas priorytet, bo to jest no podstawa dla 

mieszkańców. Koło Warszawy została takim systemem wybudowana oczyszczalnie ścieków, 

nie ukrywam, że jestem w kontakcie, nawet wczoraj rozmawiałam z Wójtem Czernicy, byłym 

członkiem zarządu Włodzimierzem Chleboszem, który w ten sposób wybudował taką 

oczyszczalnię ścieków i może, być może pójdziemy w tym kierunku. Pani Prezes da nam znać, 

bo zaproponowałam Pani Prezes, że jak będzie jeździć koło Warszawy do tej oczyszczalni 

ścieków i na jakich zasadach, żeby radnych zabrać, żeby zobaczyli na jakim systemie, jakie 

koszty, żebyśmy to przeanalizowali i do tego tematu już się no przygotowujemy od roku 

praktycznie, tak poważnie już podjęliśmy te działania, więc kwestia teraz wyjazdu Pani Prezes 

i tutaj Pana Naczelnika, który przypatrzy się i umówienia spotkania kolejnego z Radnymi  

i podjęcie odpowiednich działań, bo te sprawy są najważniejsze. Nie wiem, czy Pan Prezes 

będzie chciała jeszcze coś dodać, czy będzie Pan miał jeszcze pytania, to Pani Prezes jest tutaj 

do dyspozycji. Dziękuję bardzo. 

Ad. 6 Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Góry. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 7 Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Góra za rok 2022. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, ze rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Góra za 2022 rok było tematem wspólnego 

posiedzenia Komisji Stałych Rady Miejskiej Góry, które odbyło się w dniu 17 maja br.  

Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisje zaopiniowała sprawozdanie 4 głosami za jednogłośnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisje zaopiniowała sprawozdanie 10 głosami za jednogłośnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Tadeusz Biernacki przedstawił 

opinię Komisji:  Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe 8 głosami za 

jednogłośnie.  

Przewodniczący Komisja budżetu i finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji:  Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe Gminy Góra za rok 2022 

jednogłośnie 3 głosami za. 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Arkadiusz Szuper poinformował, że zarówno 

sprawozdanie finansowe jak sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Góra za rok 2022 

zostało przedstawione w ustawowym terminie Regionalnej Izbie Obrachunkowej we 

Wrocławiu, skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu uchwałą numer 

4/50/2023 z dnia 26 kwietnia 2023 roku wydał pozytywną opinię o przedłożonym przez 

Burmistrza Góry sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy Góra w 2022 roku, ta 

opinia umieszczona jest na stronie BIP-u do wiadomości.  

Pani Burmistrz: Bardzo się cieszę, że ta opinia jest pozytywna bez uwag i zastrzeżeń jak 

zauważyliście, czyli ta ocena, którą i tą działalność, którą dokonujemy, no świadczy o tym, że 

idziemy w dobrym kierunku i nie ma tutaj zagrożenia finansowego mimo trudnej sytuacji.  

Przypomnę tylko, że do planu budżetu, który zakładaliśmy i przyjęliśmy na rok 2022, to już 

zmieniły się liczby w grudniu 2022 roku i tak dochody w stosunku do zaplanowanych 

zwiększono o 30 460 258,72 zł, a wydatki zwiększyły się w stosunku do tego planu, który 

zakładaliśmy o kwotę ponad 34 167 000 zł, z czego to wynikało to zwiększenie dochodów,  

przede wszystkim no też dodatek węglowy, dodatek energetyczny, to jest kwota ponad  

9 milionów, teraz zwiększenie udziału w podatku dochodowym 2 888 000 zł otrzymaliśmy, 

dotacje na zakup paliwa stałego węgiel, 2 miliony zł, dotacje na granty PGR laptopy te słynne 

tak 1 692 000 zł, akcyza dla rolników to jest 1 400 000 zł, czy też subwencja oświatowa 

656 000 zł no i przede wszystkim też pozyskane środki finansowe na realizację inwestycji, bo 

w 2022 roku na same inwestycje te które dokonaliśmy to środków z zewnątrz otrzymaliśmy 

ponad 11 milionów złotych prawie 11,5 miliona złotych, więc to duży zaszczyt finansowy nie 

musieliśmy wydawać tych środków własnych większych. Również dobrze to co realizowaliśmy 

politykę finansową to w roku 2022 udało nam się spłacić kredyty, pożyczki na kwotę ponad  

9 milionów złotych. Również warto tutaj wspomnieć, że deficyt budżetu, który zakładaliśmy 

na początku roku w związku z realizacją wielu zadań, w tym inwestycyjnych, zakładał ponad 

15 milionów, natomiast wykonanie deficytu z końcem roku zamknęło się w kwocie około  

10 milionów złotych, czyli o 5 milionów mniej i na plus to, że wykonaliśmy jeszcze nadwyżkę 

operacyjną w tych trudnych sytuacjach, czyli różnicę między dochodami bieżącymi,  

a wydatkami bieżącymi to kwota była 4 445 000 zł. Mało tego, wolnych środków, które nam 

zostało z 2021 roku, a te, które wprowadziliśmy do 2020 roku to jest kwota moi Państwo, aż 

7 614 000 zł, to jest dość duża kwota wolnych środków, w związku z tym mogliśmy sobie 

pozwolić, że te wolne środki wynikające z rozliczenia roku 2022 kwota ponad 4 miliony od 

razu przeznaczyliśmy na spłatę kredytów, czyli inaczej mówiąc, rolujemy kredyt, czyli mimo, 

że są rozłożone na raty, jak mamy środki, to nie wydajemy te środki na coś innego, tylko od 

razu na spłatę kredytu. Stąd zadłużenie nie wzrasta przy diametralnie takich wydatkach 

bieżących, nie tylko wydatkach bieżących, bo to zadłużenie operując starymi wskaźnikami, 

gdzie gminy mogą się zadłużać do 60%, no są gminy, które już mają ten limit wyczerpany 

powyżej 60%, my mamy w tej chwili na dzień dzisiejszy 44% omawiając sprawozdanie  

z wykonania budżetu. Natomiast nie ukrywam, gdy zaczynaliśmy, gdy ja zaczynałam funkcję 

Burmistrza, to zadłużenie było w granicach 28-29%, czyli licząc przy takim nadmiarze 

inwestycji, który wykonujemy, bo około stu inwestycji rocznie to nawet te 15 lat, gdy 

policzymy, to nie jest 1% rocznie zadłużenie przy tych zadaniach, które wykonujemy. Stąd też 

opinia tutaj Regionalnej Izby Obrachunkowej, która głównie finanse ocenia, to jest przede 

wszystkim pozytywna i bez uwag i bez zastrzeżeń, ale to jest praca tak jak powiedziałam  

to praca zgodna radnych, to jest praca urzędników, wydziału finansowego, sołtysów, 

kierowników jednostek no wszystkich i współpracujących, starosta i marszałka i wojewody, 
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który wspiera działania i stąd mówię nie jest łatwo, tak, albo jest łatwo jak się ma środki 

finansowe i są bogate gminy. Trudniej się kieruje gminą i większe są wyzwania jak nie ma tych 

środków i trzeba te środki zdobywać. Bo tak wczoraj też rozmawialiśmy z jedną  

z najbogatszych gmin i zastanawiają się, co mają jeszcze kupić, bo świetlica jest wybudowana 

od świetlicy 400 m, a chcą 200-300 m, bo to za daleko, że kolejne siły, bo nie mają na co 

wydawać środki. Ja mówię nie jest sztuką kierować gminą, jak się ma nadmiar środków i tych 

przedsiębiorców bogatych, tak gdzie zakład na zakładzie jest, trudniej jest, gdy się ma dochody 

własne w granicach 40 milionów, bo takie mamy a resztę trzeba pozyskiwać środki i naprawdę 

nagimnastykować się, żeby mieć jeszcze taki procent zadłużenia i wykonywać takie inwestycje. 

Ja tyle bym miała, jeśli chodzi o sprawozdanie z wykonania budżetu, bo nie chcę też wchodzić 

w kompetencje Regionalnej Izby Obrachunkowej, gdzie już ocenili naszą działalność, dziękuję 

bardzo. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 8  Uchwała w sprawie absolutorium dla Burmistrza Góry. 

Pan Przewodniczący Arkadiusz Szuper poinformował, iż w dniu 17 maja 2023 wpłynął 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry z dnia 17 maja 2023 roku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Góry. Zdaniem Komisji Rewizyjnej Burmistrz Góry realizując 

zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności  

i rzetelności w gospodarowaniu środkami publicznymi, co daje podstawę do wyrażenia 

pozytywnej opinii o realizacji budżetu Gminy Góra za 2022 rok i wystąpienia do Rady 

Miejskiej Góry z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Góry. Wyżej 

wymieniony wniosek przesłany został do Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu.  

W dniu 23 maja 2023 roku skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu 

uchwałą numer 4/66/2023 postanowił wydać pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej Góry w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Góry za 2022 rok, treść 

tej uchwały jest umieszczona na stronie BIP urzędu. 

Pan Radny Adam Chmiel: ja tylko Panie Przewodniczący, chciałem uzupełnić tą informację 

otóż Szanowni Państwo, ja nie mam, bo nie uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji, w której 

udzielono absolutorium Burmistrza Gminy Góra, więc jak nie mam, komisja wnioskowała tak 

o udzielenie absolutorium, nie uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji ze względów 

służbowych, natomiast jak nie mam Komisja, jak w ostatnich latach oparła się tylko i wyłącznie 

na opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, z drugiej strony jako członek tejże komisji 

ubolewam na tym Panie Przewodniczący, że komisja rewizyjna przez te wszystkie lata i za 

zeszły rok nie przeprowadziła żadnej kontroli, weryfikacji budżetu, wykonania uchwał, czy też, 

żeby merytorycznie, to również jest ważne. Szanowni Państwo, być może z Państwa punktu 

widzenia nie z mojego jest ważne i istotne, bo tylko wtedy dałoby nam pewien obraz rzetelności 

i wiarygodności podejmowanych działań. 

Pani Burmistrz: Ja tylko chcę dodać, że wszystkie jednostki samorządu terytorialnego oraz na 

4 lata są kontrolowane bardzo szczegółowo przez Regionalną Izbę Obrachunkową, czyli tak 

zwanych specjalistów ja nic do Pana nie mam, że Pan akurat nie jest specjalistą w dziedzinie 

na przykład konkretnej firmy tak czy kontrolowanej tylko przez specjalistów, czyli Regionalną 

Izbę Obrachunkową. Taką kontrolę też mamy już wyznaczoną na wrzesień tego roku, bo 4 lata 
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już minęło i po 4 latach właśnie szczegółowo każda dziedzina, która jest kontrolowana i nie 

tylko sam urząd, również wybierane są jednostki samorządu czy Biblioteka czy Dom Kultury 

czy inne podlegają kontroli, także zawsze protokół z kontroli jest do publicznej wiadomości, 

można się z nim tutaj zapoznać i to jest ocena również działalności szkół, bo w szkołach też są 

Regionalne Izby Obrachunkowe, natomiast tutaj Komisja Rewizyjna, tak ocenia się tylko do 

działalności Burmistrza, nie do działalności jednostki takiej i takiej, bo jest absolutorium 

Burmistrza, a nie absolutorium gminy przepraszam najmocniej, bo gdyby było absolutorium 

gminy, no to bym powiedziała, tak faktycznie Komisja Rewizyjna powinna bardziej 

kontrolować obraz z gminy mi daje, ale to jest absolutorium dla Burmistrza poprzedzone 

sprawozdaniem z wykonania budżetu i poprzedzone wotum zaufania, tak, czyli wotum zaufania 

i absolutorium no są zbieżne te tematy, aczkolwiek można kogoś nie lubić i nie dać mu wotum 

zaufania albo rozmawiać z nim. Ktoś obiecał coś wykonać i nie wykonał tego zadania  

a powiedział, no to przepraszam najmocniej nie dam ci wotum zaufania, bo akurat nie byłeś 

wiarygodny w tej i w tej sprawie, ale może udzielić absolutorium no bo działalność finansowa 

i sprawozdanie mówi jednoznacznie o tym, że ty wykonujesz te zadania zgodnie z literą prawa, 

racjonalnie, gospodarnie, ale wotum zaufania ci nie daje, bo mnie zawiodłeś na tym czy 

Komisja mnie zawiodła na przykład, bo nie wykonała tyle i tyle kontroli, tak, aczkolwiek 

mówię, ja nie mam nadzoru nad komisjami, tylko nadzór nad komisjami ma Przewodniczący  

i to jest kompetencja tylko i wyłącznie Rady, a nie Burmistrza, więc ja nie widzę związku tutaj 

na przykład takiego, że Komisja rewizyjna nie dokonywała kontroli w danej jednostce x,  

i pretensje do Burmistrza jak w ogóle Komisja nie podlega Burmistrzowi, więc Rewizyjna 

jeszcze, tak w związku z tym no nie widzę tutaj związku takiego. Gdyby było absolutorium dla 

Radnych, tak i dla Przewodniczącego Rady, no to wtedy można by dyskusję wywołać, że Rada 

nie zatwierdziła planu Komisji Rewizyjnej, ale nawet udziału Panie Mecenasie w głosowaniu 

nie dała, gdzie mają się odbyć kontrole, bo chyba to jest zrozumiałe, nie? Gdybyście wy 

Państwo się oceniali, odbyła się kontrola jakaś, ja wpływu nie mam na to. 

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Zbigniew Przybylski: Ja tylko przypomnę, że 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała 4 głosami za jednogłośnie uchwałę w sprawie 

absolutorium dla Pani Burmistrz Góry, dziękuję. 

W związku z brakiem kolejnych pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 11 głosami za przy 1 wstrzymującym przyjęli uchwałę. 

Pani Burmistrz podziękowała Sekretarzowi, który nad raportem czuwał, mojej Zastępcy, która 

mnie wspiera, wszystkim Kierownikom, Naczelnikom, spółkom, a przede wszystkim 

Dyrektorom i moim Panom i Paniom Sołtysom, bardzo Wam dziękuję za obdarzone zaufanie, 

bardzo Wam dziękuję. 

Pan Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy w obradach. 

Ad. 9 Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego   Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ośrodka Rehabilitacji Dzieci 

Niepełnosprawnych w Górze.  

Pani Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki do powyższej uchwały, powinno być 

w uchwale 2 886 383,48 zł, a jest 2 886 383,46 zł.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką Burmistrza Góry. 
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Radni 8 głosami za jednogłośnie przyjęli autopoprawkę do powyższej uchwały. 

Przewodniczący Komisji, budżetu i finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji:  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 3 głosami za jednogłośnie. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 8 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 10  Uchwała w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Tadeusz Biernacki przedstawił 

opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za jednogłośnie. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 9 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 11  Uchwała w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu projektu zmian do „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na obszarze Gminy Góra”. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

10 głosami za jednogłośnie. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 9 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 12  Uchwała w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Góra oraz określenie granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych. 

Przewodniczący poinformował iż w materiałach sesyjnych jest zapis publikatora, który jest 

podstawą tej uchwały i w związku z tym, że z nim od 12 maja 2023 roku tekst jednolity wszedł 

ustawy Prawo Oświatowe i nastąpiła zmiana publikatora, także podstawą jest Dziennik Ustaw 

z roku 2023 pozycja 900 i ta zmiana dotyczy zarówno tej uchwały, jak i kolejnej w sprawie 

włączenia Przedszkola Publicznego w Glince do Zespołu Szkoły Podstawowej i Przedszkola 

im. Władysława Reymonta w Witoszycach oraz z punktu 14 uchwała w sprawie ustalenia sieci 

publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Góra, jest to tylko zmiana publikatora, 

więc nie musimy tego przegłosowywać. 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała 4 głosami za jednogłośnie 

uchwałę. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 9 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 13  Uchwała w sprawie włączenia Przedszkola Publicznego w Glince do 

Zespołu Szkoły Podstawowej i Przedszkola im. Władysława Reymonta w Witoszycach. 
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Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 głosami za 

jednogłośnie. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 9 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 14  Uchwała w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych 

przez Gminę Góra. 

Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę 4 głosami za 

jednogłośnie. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 9 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 15  Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji Pana Piotra Sterkowskiego. 

Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji Pani Małgorzata Makles poinformowała, iż 

9 maja br. na posiedzeniu Komisji skarg, wniosków i petycji, Komisja 5 głosami za 

jednogłośnie uznała petycję za bezzasadną.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 9 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 16  Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2023. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 9 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 17  Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 

Pan Radny Adam Chmiel: Pani Burmistrz, ja mam pytanie odnośnie proponowanych miejsc 

zatrzymywania się Góry-Bojanowie-Rawiczu, jak wiemy, działania, które Pani podejmowała 

tudzież inni politycy w sprawie przywrócenie tej linii kolejowej miały służyć ograniczeniu, czy 

też zapobiegnięciu wykluczenia komunikacyjnego, jakiego doświadczamy tutaj w Gminie Góra 

i tak się zastanawiam, czy jeżeli ten autobus tudzież, być może w przyszłości pociąg zatrzyma 

się tylko w Górze, Bojanowie i w Rawiczu w jaki sposób zmieni cokolwiek? Góra ok, ale mamy 

po drodze dosyć duże ośrodki zamieszkania, Borszyn Mały, Borszyn Duży, pobliska Ligota, 

Kruszyniec, Strumyk, za chwilę mamy nawet idąc dalej przy Borszynie Małym, Giżyn, 

Zaborowice i tam chyba jeszcze jedna miejscowość czy nie szłoby zrobić jeszcze jednego 

przystanku, choćby nie wiem w okolicach Borszyna Wielkiego, żeby ci ludzie którzy mieszkają 

w tamtych okolicach mogli również skorzystać z tego bardzo pozytywnego rozwiązania.  

Pani Burmistrz: Dlatego jest podział na linię komunikacyjną, autobusową i PKP, tak, gdyby  

z Poznania do Wrocławia pociąg miał jechać i na każdym przystanku się zatrzymywać gdzie 

jest miejscowość, dwa dni by jechał, przepraszam najmocniej, że powiem, wcześniej, gdy 

pociąg kursował, to Góra – Bojanowo – Rawicz - Wrocław i tak dalej, tym bardziej, że to jest 
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zelektryfikowana linia kolejowa. Jeszcze ileś lat temu ktoś tam pamięta, kilkadziesiąt 

Zaborowice zatrzymywał się, ale nie chyba nie było takiego przystanku w związku z tym, ale 

kiedyś to może jeszcze w czasach PRL-u chyba było. Natomiast pociąg, który kursuje Góra -  

Bojanowo - Rawicz ma być zastępczy autobus i tak samo jakby pociąg kursował, czyli Góra  - 

Bojanowo i Rawicz, przecież jakby on się zatrzymywał w miejscowościach ten autobus no to 

w życiu by na pociąg nie zdążył, który jest z Poznania jest wyliczony co do minuty, w związku 

z tym my musimy tak dostosować jak funkcjonowała linia 372, ja już to tłumaczyłam na komisji 

tylko Pana nie było, pewnie nadmiar obowiązków spowodował, że nie mógł Pan być, ale 

dlatego my społecznicy Radni wiemy, jak startujemy, że to jest służba tak, ale nie o to, musi ta 

linia kolejowa 372 tak być dostosowana jak dotychczasowy pociąg i nawet rewitalizacja jest 

linii kolejowej od Góry tylko do Bojanowa tak, bo z Bojanowa do Rawicza jest zrewitalizowana 

i pierwsza wersja była taka, że ten autobus będzie tylko jeździł do Góry i Bojanowa  

i z Bojanowa wsiadamy i jedziemy do Wrocławia, ale uzasadniłem tutaj, że nie ma opcji takiej, 

żeby potem ludzie korzystali, bo każdy jeździ do Rawicza, żeby dojechać do Wrocławia  

i w związku z tym przeanalizowali i dodatkowo wpisali Góra – Bojanowo – Rawicz, natomiast 

nie ma opcji jeśli chcą no to tak jak kursują autobusy, to ludzie korzystają, a jeśli chcą dojechać 

do Rawicza, czy do Wrocławia, to przyjeżdżają sobie do Góry albo do Bojanowa i jadą sobie 

tym autobusem dalej to tak musi być, tym bardziej, że to nie jest pod flagą PKS-u czy  

komunikacji tak samochodowej autobusowej, tylko to jest pod flagą właśnie Dolnośląskich 

Kolei i harmonogram jest dostosowany do Dolnośląskiej Kolei. Zresztą ulotki będą wydane  

i już będzie wpisane w harmonogram i odjazdy pociągów ten autobus, czyli ten pociąg, że już 

wszędzie będzie Góra – Bojanowo – Rawicz - Wrocław i on jedzie dalej jeszcze, bo to 

Międzylesie i tak dalej ten pociąg to nie jest tak, bo on jest wpięty również w nitkę tak zwaną 

międzynarodową, stąd rewitalizacja trochę drożej będzie kosztować, ale po to, żeby były 

możliwości zdecydowanie większe. Zresztą nawet i bardzo dobrze, że ta linia zostanie 

zrewitalizowana linii kolejowej 372, bo problem byłby z Rawiczem niezbyt wąskie gardło, żeby 

pociągi, które się zatrzymują albo żeby, żeby po prostu się zmieściły, a tak to rozładuje 

troszeczkę ruch i Dyrektor Dolnośląskiej Kolei mówi, że cieszy, że ta linia będzie Góra -  

Bojanowo - Rawicz włączona, bo to rozładuje ruch w Rawiczu, również dla nich to jest na plus. 

Zresztą na spotkaniu też Pan Skarbnik ze mną był, więc może potwierdzić to, że nie ma innej 

opcji po prostu, żeby ten autobus pełnił funkcję autobusu, ten autobus pełni funkcję pociągu, 

stąd bilet jest kolejowy się kupuje, mimo że ten kawałek autobusem się przejeżdża,  

a nie autobusowy. Nie ma opcji takiej prawnej, także ja myślę, że będą mieszkańcy zadowoleni, 

bo ja sama widzę, jak moi pracownicy na szkolenia jeżdżą to też kierowca wiezie do Rawicza 

i z Rawicza do pociągu i potem pociągiem do Wrocławia, a teraz sobie z Góry wsiądzie do 

autobusu i pojedzie od razu do Rawicza we Wrocławiu kupi sobie bilet kolejowy do Góry  

i dojedzie tak że ja myślę, że to jest naprawdę dobre rozwiązanie, dziękuję. 

Pan Radny Maciej Liśkiewicz: Pani Burmistrz, ja mam takie pytanie, czy jeżeli ta linia zostanie 

uruchomiona, również będzie 8 połączeń w ciągu doby i 8 powrotnych? Czy to jeszcze jest 

nieuzgodnione?  

Pani Burmistrz: stąd właśnie tak planują jak przy rewitalizacji linii kolejowej, tam była 

propozycja 16, czyli 8 par i teraz autobus też 8 par. My nawet tutaj chcieliśmy propozycję 

złożyć, żeby mniej było na razie w tym, gdy autobus dojeżdża, żeby sprawdzić jak to wygląda, 

żeby koszty były mniejsze. Natomiast to nie ma znaczenia, bo to tylko paliwo by się wliczało, 

natomiast i konduktora kierowcę i tak trzeba za postój płacić, więc nie ma sensu, więc tak jest 
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jak będzie w rewitalizacji linii kolejowej przewiduje się 16 tak, czyli 2 razy po 8 i tutaj tak 

samo 2 razy po 8.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 9 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

Ad. 18  Raport z wykonania w roku 2022 Programu profilaktyki i rozwiazywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii przyjętego dla Gminy Góra 

na lata 2022-2023.  

W związku z brakiem uwag do raportu rozpoczęto realizację kolejnego punktu obrad. 

Ad. 19  Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022.  

W związku z brakiem uwag do oceny rozpoczęto realizację kolejnego punktu obrad. 

Ad. 20  Zapytania i interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, iż do biura rady od ostatniej sesji nie wpłynęła na piśmie żadna 

interpelacja ani zapytanie, w związku z brakiem interpelacji oraz zapytań rozpoczęto realizację 

kolejnego punktu. 

Ad. 21  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

Rozpoczęto realizację kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 22  Wolne głosy i wnioski. 

Pan Przewodniczący z Panią Burmistrz i zastępcą Burmistrza złożyli życzenia w związku 

jutrzejszym świętem samorządowców wszystkim samorządowcom, wszystkim pracownikom 

urzędu bardzo serdecznie pogratulować. To co dzisiaj na sesji zostało przedstawione, jest 

naprawdę powodem do dumy, nasza gmina pięknieje nasza gmina się rozwija, co ujęte było  

i w raporcie i w przedstawionym sprawozdaniu finansowym i oczywiście zostało to 

ukoronowane udzieleniem absolutorium Pani Burmistrz jeszcze raz gratuluję. Życzę z okazji 

Święta Samorządowców zdrowia, zadowolenia, satysfakcji i wszystkiego najlepszego. 

Dziękuję bardzo. 

Ad. 23  Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął LVIII sesję Rady 

Miejskiej. 

Na tym protokół zakończono. 

Prot. K.Sz. 

 


